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Гурута-тарикати ни 
дават акъл в интернет 

ИНЖ. РУМЯНА 
ЦВЯТКОВА: 

С годините  
разбрахме какви 

са предимствата 
да се живее сред 

чиста природа 

Станислава 
Христова – 
Sunheart 
и мелодията 
на нейния 
живот
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Хитрост. 
Бизнесът „Вайръл“ – 

постваш, подвеждаш, 
печелиш слава и париСТР. 4 И 5



СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

От фондация „Гордите 
българи“ са входирали 
искане на площад „Атанас 
Сиреков“ пред община 
Бургас да се постави па-
метник на Васил Левски. 
С намерението им запоз-
нава съветниците замест-
ник-кметът по строи-
т е л с т в о  и н ж .  Ч а н к а 
Коралска и то бе дълго 
разглеждано в постоян-
ните комисии на ОбС.

Писмото на фондацията 
е от ноември 2023 година 
и касае мястото на фон-
тана и където преди вре-
ме имаше естествена елха. 
Паметникът ще бъде из-
граден чрез дарения и с 
лични средства на члено-
вете на фондацията.

Склуптурата на Апос-
тола ще е висока 3 метра, 
изработена от бронз, а 
постаментът ѝ ще бъде 
от камък и е с височина до 
1,5м.

Предлага се образуване-
то на ритуално простран-
ство, допълнено с „вечен 
огън“ на мястото на съ-
ществуващия фонтан, 
който да осигурява достъп 
до паметника и да предос-
тавя едновременно интим-
ност и връзка с площада, 
склуптурата ще бъде из-
работена от Радостин 
Дамасков, като освен са-
мата фигура, ще има лъв и 
жертвен огън. 

В заданието за проек-
тиране е указано да се 
предвиди ефектно освет-
ление, подчертаващо па-

метника с неговите два 
склуптурни компонента.

На Експертен съвът е 
станало ясно, че градин-
ката пред общината под-
лежи на цялостен ремонт 
и благоустрояване.

В докладната записка 
пише, че намерението не 
е съгласувано с Министер-
ство на културата и засе-
га няма обществено об-
съждане, защото не е 
постъпил инвестиционен 
проект.

От администрацията 
на общината са поискали 
становище от комисиите 
в ОбС, защото той е прин-
ципалът на територията. 
По време на заседанието 
на всички комисии при-
съства и представител на 
фондацията. Общинските 
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Следете новините в развитие и на мобилната 
версия, достъпна за всички смартустройства

Решение. Мястото му да бъде до училище „Иван Вазов“

Къде е мястото на паметника 

КОНКУРСИ

УНИВЕРСИТЕТСКА МНОГОПРОФИЛНА БОЛНИЦА ЗА АКТИВНО 
ЛЕЧЕНИЕ „ДЕВА МАРИЯ“ ЕООД ОБЯВЯВА КОНКУРС ЗА  
НАЧАЛНИК НА:
- ОТДЕЛЕНИЕ ПО ВЪТРЕШНИ БОЛЕСТИ 
- ОТДЕЛЕНИЕ ПО ГАСТРОЕНТЕРОЛОГИЯ
- ОТДЕЛЕНИЕ ПО МЕДИЦИНСКА ОНКОЛОГИЯ
- КЛИНИКА ПО НЕРВНИ БОЛЕСТИ
- КЛИНИКА ПО ХИРУРГИЯ
- КЛИНИКА ПО СЪДОВА ХИРУРГИЯ
- КЛИНИКА ПО УРОЛОГИЯ
- КЛИНИКА ПО ОРТОПЕДИЯ И ТРАВМАТОЛОГИЯ
- КЛИНИКА ПО АНЕСТЕЗИОЛОГИЯ И ИНТЕНЗИВНО ЛЕЧЕНИЕ
- КЛИНИКА ПО АКУШЕРСТВО И ГИНЕКОЛОГИЯ
- ОТДЕЛЕНИЕ ПО НЕОНАТОЛОГИЯ
- ОТДЕЛЕНИЕ ПО ПЕДИАТРИЯ
- МУЛТИПРОФИЛНО СПЕШНО ОТДЕЛЕНИЕ
- ОТДЕЛЕНИЕ ПО ОБРАЗНА ДИАГНОСТИКА
- ОТДЕЛЕНИЕ ПО ЛЪЧЕЛЕЧЕНИЕ
- ОТДЕЛЕНИЕ ПО НУКЛЕАРНА МЕДИЦИНА
- ОТДЕЛЕНИЕ ПО КЛИНИЧНА ХЕМАТОЛОГИЯ
- ОТДЕЛЕНИЕ ПО ФИЗИКАЛНА И РЕХАБИЛИТАЦИОННА МЕДИЦИНА

УНИВЕРСИТЕТСКА МНОГОПРОФИЛНА БОЛНИЦА ЗА АКТИВНО 
ЛЕЧЕНИЕ „ДЕВА МАРИЯ“ ЕООД ОБЯВЯВА КОНКУРС ЗА  
СТАРША МЕДИЦИНСКА СЕСТРА НА:
- ОТДЕЛЕНИЕ ПО ВЪТРЕШНИ БОЛЕСТИ
- ОТДЕЛЕНИЕ ПО ГАСТРОЕНТЕРОЛОГИЯ
- КЛИНИКА ПО КАРДИОЛОГИЯ
- ОТДЕЛЕНИЕ ПО МЕДИЦИНСКА ОНКОЛОГИЯ
- КЛИНИКА ПО НЕРВНИ БОЛЕСТИ
- КЛИНИКА ПО ХИРУРГИЯ
- КЛИНИКА ПО СЪДОВА ХИРУРГИЯ
- КЛИНИКА ПО УРОЛОГИЯ
- КЛИНИКА ПО ОРТОПЕДИЯ И ТРАВМАТОЛОГИЯ
- КЛИНИКА ПО АНЕСТЕЗИОЛОГИЯ И ИНТЕНЗИВНО ЛЕЧЕНИЕ
- МУЛТИПРОФИЛНО СПЕШНО ОТДЕЛЕНИЕ
- КЛИНИКА ПО АКУШЕРСТВО И ГИНЕКОЛОГИЯ
- ОТДЕЛЕНИЕ ПО НЕОНАТОЛОГИЯ
- ОТДЕЛЕНИЕ ПО ПЕДИАТРИЯ
- ОТДЕЛЕНИЕ ПО КЛИНИЧНА ХЕМАТОЛОГИЯ

УНИВЕРСИТЕТСКА МНОГОПРОФИЛНА БОЛНИЦА ЗА АКТИВНО 
ЛЕЧЕНИЕ „ДЕВА МАРИЯ“ ЕООД ОБЯВЯВА КОНКУРС ЗА  
СТАРШИ РЕНТГЕНОВ ЛАБОРАНТ НА: 
- ОТДЕЛЕНИЕ ПО ОБРАЗНА ДИАГНОСТИКА
- ОТДЕЛЕНИЕ ПО ЛЪЧЕЛЕЧЕНИЕ
- ОТДЕЛЕНИЕ ПО НУКЛЕАРНА МЕДИЦИНА

УНИВЕРСИТЕТСКА МНОГОПРОФИЛНА БОЛНИЦА ЗА АКТИВНО 
ЛЕЧЕНИЕ „ДЕВА МАРИЯ“ ЕООД ОБЯВЯВА КОНКУРС ЗА:
- ГЛАВНА МЕДИЦИНСКА СЕСТРА

УНИВЕРСИТЕТСКА МНОГОПРОФИЛНА БОЛНИЦА ЗА АКТИВНО 
ЛЕЧЕНИЕ „ДЕВА МАРИЯ“ ЕООД ОБЯВЯВА КОНКУРС ЗА  
СТАРШИ РЕХАБИЛИТАТОР НА: 
- ОТДЕЛЕНИЕ ПО ФИЗИКАЛНА И РЕХАБИЛИТАЦИОННА МЕДИЦИНА
 
Документи за участие могат да се подават всеки работен ден 

от 8.30 ч. до 17:00 ч. в срок до 1 /един/ месец в отдел „Човешки 
ресурси“ на Университетска многопрофилна болница за активно 
лечение „Дева Мария“ ЕООД гр.Бургас, ул.  „Александър Стамбо-
лийски“ №32, кв. Ветрен или по e-mail: hr@saintsofia.com

Телефон за контакт: 0882 213 894, 0885 755 666

Мястото, за което настояват от фондацията – градинката между училище „Иван Вазов“ и 
ОДМВР-Бургас             ФОТО: СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

За реклама: 056 825 435, 0878 424 698

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Кметът на община 
Бургас Димитър Николов 
представи два нови идей-
ни проекта, които целят 
да съчетаят увеличаване 
на паркоместата с модер-
ни спортни съоръжения 
и зелени пространства. 
Той подчерта, че макар 
борбата с нарастващия 
брой автомобили да е 
трудна, общината не 
спира да търси решения.

„Трудно се печели бит-
ката с нарастващия брой 
автомобили, но изследва-
ме и разработваме идейни 
проекти за всяка една 
възможност. Целта е не 
само да осигурим допъл-
нителни места за парки-
ране, но и да ги комбини-
раме със зелени площи и 
нови спортни зони“, ко-
ментира кметът.

Единият проект засяга 
изграждането на двуета-
жен паркинг в комплекс 
„Възраждане“, в близост 
до детска градина „Злат-
ното ключе“. Планът 
включва подземно ниво за 
около 70 автомобила, вър-

ху което ще бъдат изгра-
дени спортни игрища за 
футбол и баскетбол, 
както и зона за стрийт 
фитнес. Освен че проектът 
решава част от проблема 
с паркирането в района, 
той цели да създаде и по-
вече възможности за спорт 
и активен начин на живот.

Вторият проект об-

хваща разширение на съ-
ществуващия паркинг на 
ул. „Гурко“, като целта е 
капацитетът му да бъде 
значително увеличен. 
Новият паркинг ще включ-
ва както закрити, така и 
открити паркоместа с 
инсталирани фотовол-
таични панели. Освен 
това се предвиждат мес-

та за автобуси, велосипе-
ди, зелени площи, рампа, 
която да свързва зоната 
с близкия обновен мини-
парк, и други удобства 
като открит фитнес и 
кафене с открита зона за 
посетители.

Димитър Николов от-
беляза, че опитите за 
изграждане на нови пар-
кинги, особено в комплекс 
„Възраждане“, са срещна-
ли редица администра-
тивни пречки и сигнали 
от различни институции, 
но усилията продължават.

„Всички опити за из-
граждане на етажни пар-
кинги в к-с „Възраждане“ 
досега завършиха с обжал-
вания и стопиране на 
проектите ни, но не се 
отказваме. Продължава-
ме с разработките“, под-
черта той.

Проектите са разрабо-
тени с мисъл за максимал-
но добро вписване в град-
ската среда и се очаква да 
осигурят както по-лесен 
достъп за автомобили, 
така и нови пространства 
за спорт и отдих.

Два проекта за паркинги в Центъра

Вторият проект обхваща разширение на съществуващия паркинг на ул. „Гурко“, като целта е 
капацитетът му да бъде значително увеличен           ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС

Първият проект засяга изграждането на двуетажен паркинг в комплекс „Възраждане“, в бли-
зост до детска градина „Златното ключе“          ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС
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Грипна епидемия в област 
Бургас ще бъде обявена 
най-вероятно до седмица 
– ситуацията е предепи-
демична, като все още не 
са достигнати стойно-
стите за огласяването ѝ. 
Приблизително 80 случая 
ни делят от свикването 
на Областния епидемио-
логичен щаб.

„През последната сед-
мица са заболели 370 лица, 
като заболяемост на 10 000 
души – 193.83. Наблюдава-
ното население в Бургаска 
област е 19  089 души. 
Стойностите, за да се 
обяви грипна епидемия, 
трябва да надвишат 450 
случая или 235.73 на 10 000 
души“, обясни пред „Чер-
номорски фар“ д-р Мирос-
лава Киселкова – директор 
„Надзор над заразните 
болести“ в РЗИ-Бургас. 

По думите ѝ има изоли-
ран грипен щам в проби, 
които се изпращат за 
изследване в Националния 
център по заразни и пара-
зитни болести, от лечеб-
ни заведения за болнична 
помощ и от лекарските 
практики, които съобща-
ват случаите си – на чиято 
база се достига до извода 
– че има циркулация на грип. 

Най-висока е заболяе-
мостта във възрастовата 
граница от 30 до 64 години 
– работещите хора. От 
друга страна, учениците 
също не са пощадени от 

коварния сезонен вирус. 
Школници окапват от 
бързоразвиващата се 
симптоматика – темпе-
ратура, болки в гърлото 
и мускулите – и класните 
им стаи оредяват. Напре-
жението расте, защото 
сме в края на първия учебен 
срок.

В ситуации, когато 
грипът атакува, най-съ-
ществената препоръка 
от здравни специалисти 
е – „да сме здрави, за да 
ходим на работа и училище“. 
В допълнение мерките, 
които всеки от нас тряб-
ва да спазва, са добре по-
знати от пандемията от 
COVID-19, когато сме в 
затворено помещение – с 

много хора, препоръчител-
но е да носим маска. Тряб-
ва често да мием ръце, за 
да предотвратим разна-
сянето на грипния вирус 
– при пипане на ръце или 
уста. Хубаво е да се прове-
трява помещението, в 
което се намираме, за да 
се прогони застоялият 
въздух. 

Д-р Киселкова напомня, 
че трябва задължително 
да се спазва етикет на 
кихане и кашляне – „не в 
дланта на ръката, а в в 
сгъвката на лакътя. Да се 
избягват прегръдки и 
целувки – тесният контакт, 
защото можем да предадем 
или да ни предадат болес-
тотворен вирус“. 
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на Васил Левски в Бургас 
съветници са единодушни 
за идеята да има паметник, 
но мястото е твърде дис-
кусионно. Все още липсва 
и становище на Камарата 
на архитектите. В Посто-
янната комисия по култу-
ра съветниците заявиха, 
че идеята да е пред общи-
ната не е твърде удачна. 
Според архитект Тихомир 
Райчев ще бъде потиснато 
от сгради. 

Явор Костов от БСП се 
опита да предложи паме-
тникът да бъде в Морска-
та градина, като замени 
този в Алеята на възрож-
денците, което бе отхвър-
лено с аргумента, че тя е 
в ансамбъл и е в историче-
ското ядро на Морската 
градина. Идеята да е на 
мястото в новото кръго-
во на бул. „Димитър Димов“, 
също бе отхвърлена, за-

щото е нужно място, къ-
дето да се поставят цветя 
и правят поклонения и 
ритуали.

Площадът пред сграда-
та на общината е малко 
неподходящ, още повече, 
че тук се извършват це-
ремонии и и почетният 
гарнизон ще бъде с гръб 
към паметника, бяха сред 
останалите аргументи 
против мястото. 

В повечето от комиси-
ите съветниците се обе-
диниха около идеята па-
метникът да бъде изграден 
в градинката до училище 
„Иван Вазов“ и непосред-
ствено до улица „Васил 
Левски“, като дори в бъде-
ще и градинката да получи 
името на Апостола. От 
страна на главния архитект 
Райчев бе поет ангажимент 
ако това е мястото, да се 

изработи скоростно зада-
ние за ремонт на простран-
ството и така паметникът 
да се впише в него. Опасе-
нията на голяма част от 
съветниците са, че сумата 
от 600 000 лева трудно ще 
бъде събрана от дарения 
и ще се наложи отново 
Общината да допълва. 

Подобен бе случая с па-
метника на Ал. Г. Коджа-
кафалията, който 10 го-
дини чака да се съберат 
средства и след като Об-
щината се намеси, бе из-
граден на мястото до ед-
ноименното училище. 

В последната комисия 
по устройство на тери-
торията от Фондацията 
се съгласиха мястото на 
паметника да е в градин-
ката до дирекцията на 
полицията на бул. „Христо 
Ботев“.

Представител на Фондация „Гордите българи“ (вляво) разясни идеята си пред съветници.  
До него е главният архитект Тихомир Райчев, който се ангажира със съдействие за ново задание 
в градинката до ОДМВР-Бургас и тя да придобие нов облик      ФОТО: СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Кметът на Бургас Димитър 
Николов обяви, че Общината 
е постигнала договорка с 
държавата за облагородява-
не на пустеещи терени по 
бул. „Мария Луиза“, собстве-
ност на Национална компания 
„Железопътна инфраструк-
тура“ (НКЖИ).

„Много пъти сте ме пита-
ли какви са предвижданията 
ни за там. Отдавна имаме 
желание да благоустроим 
тази зона и след продължи-
телни разговори и преписки 
постигнахме договорка с 
държавата за тази терито-
рия“, заяви Николов.

Общината вече е израбо-
тила нов Подробен устрой-
ствен план – План за улична 
регулация (ПУП-ПУР) на бу-
леварда. Планът обхваща 
западната част на булеварда, 

в участъка между ул. „Слив-
ница“ и ул. „Сан Стефано“, и 
предвижда изграждане на 
нови паркоместа.

„Към момента терените 
там не са урегулирани и са в 
изключително неугледно 
състояние. Въпреки лошото 
им състояние, те се използ-

ват от живеещите в района 
за паркиране. Идеята ни е с 
новата регулация да се оси-
гури необходимият допълни-
телен габарит, за да се из-
градят нормални паркоместа“, 
обясни кметът.

Проектът вече е съгласу-
ван със собственика, а след 
приемането на новия ПУП-
ПУР, Общината ще внесе 
официално искане до НКЖИ 
за безвъзмездното прехвър-
ляне на терените.

Комисията по устройство 
на територията разгледа и 
прие докладната записка, 
входирана от заместник-
кмета инж. Чанка Коралска. 
Предстои и Общински съвет 
– Бургас да гласува предложе-
нието идния вторник, след 
което може да започне про-
ектирането на бъдещите 
паркоместа в района. 

Нови паркоместа по булевард 
„Мария Луиза“

Сегашните терени са собственост на Национална компания 
„Железопътна инфраструктура“  ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС

Общината вече е изработила нов Подробен устройствен план – 
План за улична регулация (ПУП-ПУР) на булеварда   ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС

Областта пред грипна епидемия 

Вирусът настъпва, тръшва на легло работещите хора
ФОТО: ИНТЕРНЕТ



Гурута-тарикати ни 
4 ТЕМА НА БРОЯ 24 – 30 ЯНУАРИ 2025  I 

Хитрост. Бизнесът „Вайръл“ – постваш, подвеждаш, печелиш слава и пари

ДОНА МИТЕВА

Коучингът навлезе ин-
тензивно и у нас. Все по-чес-
то се срещат обяви за бизнес 
коучинг, финансов коучинг, 
НЛП (невролингвистично 
програмиране) коучинг, спорт 
коучинг, лайф коучинг, аст-
ро, гуру, шаман, духовен, уеб, 
любовен, арт и други. Въпро-
сът е до колко и кой има 
право да бъде коуч – дума 
която трудно се превежда 
на български, и има ли някак-
ва регулация по този въпрос.

Всички, които считат 
себе си за коуч, принципно 
са изпълнени с добри наме-
рения, на първо място да 
обучават, да споделят свои 
практики и на второ място 
да изразяват себе си, а защо 
не и да печелят пари и из-
вестност. 

На дневен ред стои това 
да се изясни какви са съ-
ществените разлики меж-
ду метода коучинг и психо-
логическата интервенция. 
Най-простият и лесен 
отговор е, че всеки човек, 
независимо от своята про-
фесия, може да стане коуч. 
Но един коуч да стане пси-
холог е нужно да учи поне 
пет години, а после и да 
специализира. 

Докато на един дипло-
миран психолог е достатъч-
но да премине специализиран 
курс на обучение и да полу-
чи своя сертификат за 
коучинг. Такъв е случаят с 
Росица Димова, която е 
психолог, но и със завършен 
курс за коуч при българка, 
която работи във Франция.

„В основата на коуча е 
това той да те подкрепи в 

някаква цел. Най-точният 
превод за мене на тази 
чуждица е средно между 
ментор и треньор, но само 
за постигане на определена 
цел. Всеки има поставена 
цел, с която да отиде при 
коуча. Не говорим за психо-
лог и психотерапевтични 
сеанси, а за водене към оп-
ределената цел. 

Коучът събира в себе си 
умението да слуша и да 
задава въпроси, така че 
човекът със собствения си 
ресурс да постигне собст-
вената си цел“. Така обяс-
нява новостта Росица Ди-
мова. Тя подчертава, че 
умението да се задават 
въпроси е водещо. Но при-
знава и нещо много същест-
вено – липсата на регулация 
за това кой може да бъде 
коуч у нас.

За разлика от консултирането и обучението, коучингът не предлага готови решения          ФОТО: ФБ

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Лайф коучингът, концеп-
ция за подпомагане на хората 
да постигат лични и профе-
сионални цели, се заражда в 
САЩ през 70-те години на XX 
век и оттогава претърпява 
значителна трансформация. 
Сравнявайки първоначални-
те подходи със съвременните 
онлайн практики, можем да 
проследим как тази област 
еволюира в отговор на тех-
нологичните иновации и 
общество, готово да приема 
в повечето случаи показано-
то му за чиста монета.

Началото: 
„Вътрешната игра“ 

на Тимъти Галуей

Един от ключовите осно-
воположници на лайф коучин-
га е Тимъти Галуей, чиято 
работа през 70-те години 
революционизира предста-
вите за личностното разви-
тие. В книгата си The Inner 
Game of Tennis Галуей разглеж-
да концепцията за „вътреш-
ната игра“ – състезанието, 
което всеки води със своите 
мисли, страхове и съмнения. 
Той въвежда идеята, че фо-
кусът и увереността са по-
важни от техническите 
умения, независимо дали 
става дума за спорт, работа 
или лични постижения.

Неговите методи акцен-
тират върху създаването на 
условия, при които хората 
могат сами да намират от-
говорите, от които се нуж-
даят. Това ново мислене по-
ставя началото на това, 
което по-късно става извест-
но като коучинг подход.

Систематизирането 
на професията: Томас 

Ленард и първите 
коучинг организации

През 80-те години Томас 
Ленард започва работа по 

създаването на професио-
нална рамка за лайф коучин-
га. Той вярва, че тази дейност 
трябва да се базира на ясни 
стандарти и обучение. През 
1995 г. Ленард създава Меж-
дународната коуч федерация 
(ICF) – организация, която 
до днес сертифицира хиляди 
коучове по цял свят и ут-
върждава етични и профе-
сионални стандарти в об-
ластта.

Същевременно коучингът 
започва да се обособява като 
отделна професия, различа-
ваща се от терапията, 
консултирането или мен-
торството. Центрове като 
Coaches Training Institute и 
Erickson Coaching International, 
основани през 80-те и 90-те 
години, допринасят за ин-
ституционализирането на 
лайф коучинга и създаването 
на специализирани програми 
за обучение.

Интернет като 
ловно поле на 

опортюнистите

Днес лайф коучингът 
преживява истинска рево-
люция благодарение на Ин-
тернет. Докато основопо-
ложниците като Галуей и 
Ленард са разчитали на 
лични срещи, специализира-
ни книги и малки групи, мо-
дерните коучове използват 
социални медии, платформи 
за видеоконференции и дру-
ги дигитални инструменти, 
за да достигат до глобална 
аудитория.

Платформи като YouTube, 
Instagram Facebook и TikTok, 
както и услуги като Zoom и 
Patreon, са превърнали коу-
чинга в индустрия, оценява-
на на милиарди долари го-
дишно. Популярни личности 
в мрежата често комбинират 
коучинг с вдъхновяващи речи 
и абонаментни програми, 
което прави достъпа до 

подобни услуги по-лесен от 
всякога.

Пионерите се фокусират 
върху индивидуалния подход 
и дългосрочната трансфор-
мация, а съвременните онлайн 
коучове често предлагат 
пакетни решения, фокуси-
рани върху специфични 
умения като продуктивност, 
увереност или финансов 
успех.

Докато първоначално се 
е работило с малки групи или 
на индивидуална основа, днес 
социалните мрежи позволя-
ват достигането до милиони 
хора едновременно. От това 
се възползват хиляди обя-
вили се гласно или не за лайф 
коучове/инфлуенсъри/екс-
перти. Особено сред по-мла-
дото поколение те са изклю-
чително популярни и имащи 
огромно влияние върху избо-
рите им в живота.

Каква е разликата от 70-
те, 80-те и 90-те години на 
XX век и днес? Бащите на 
професията са разчитали 
на книги, работилници и 

личен контакт, докато днес 
дигитализацията предлага 
гъвкавост чрез подкасти и 
приложения за самопомощ.

Предизвикателствата 
и проблемите в 

дигиталната среда

Въпреки своите предим-
ства, онлайн коучингът има 
своите недостатъци, вклю-
чително липса на директен 
контакт и трудности при 
проверка на компетенциите 
на новопоявилите се „екс-
перти“. С нарастването на 
индустрията, Международ-
ната коуч федерация и други 
организации ще продължават 
да играят важна роля в ус-
тановяването на стандарти 
за професията.

Технологичната революция 
направи лайф коучинга по-
достъпен и широко популя-
рен. В същото време обаче, 
тя създаде редица рискове, 
особено с наплива на самоз-
ванци, които предлагат ус-
луги, без да разполагат с 

нужната квалификация. 
Това излага хората на сери-
озни опасности, както в 
личен, така и във финансов 
и психологически аспект.

Международната коуч 
федерация (ICF) и други сер-
тифициращи организации 
задават стандарти и етич-
ни норми, които коучовете 
трябва да спазват. Липсата 
на такова сертифициране 
обаче не спира мнозина да 
предлагат услуги, базирани 
единствено на личен опит 
или мотивация.

Неквалифицираните коу-
чове могат да предоставят 
неточни или неподходящи 
съвети, които вместо да 
помогнат, могат да влошат 
емоционалното или финан-
совото състояние на после-
дователите си.

С популярността на лайф 
коучинга в Интернет и ин-
флуенсърството се увелича-
ват и случаите на финансови 
злоупотреби. Случаят с пи-
рамидата BETL у нас е пока-
зателен за това колко вред-
но може да е да се довериш на 
някого онлайн заради бързи 
и лесни печалби например. 

Важно е да се знае, че про-
фесионалистите се ръково-
дят от строги етични 
норми, които защитават 
интересите на клиента, 
гарантират конфиденциал-
ност и предотвратяват 
конфликт на интереси. При 
самопровъзгласилите се 
като експерти липсата на 
тези стандарти може да 
доведе до злоупотреба с до-
верие.

Изключително притесни-
телно е , че много от онлайн 
гурутата нямат квалифика-
ция в областта на психоло-
гията, но предлагат съвети, 
свързани с емоционалното и 
менталното здраве. Това е 
изключително опасно, тъй 
като хората със сериозни 
психологически проблеми 

може да потърсят помощ от 
такива, вместо от професи-
онален терапевт. Проблем е 
и че повечето такива моти-
ватори предлагат съдържа-
нието си безплатно и то се 
разпространява на много 
места в мрежата. 

Именно там човек с депре-
сия може да бъде посъветван 
да се „мотивира“ или „вземе 
в ръце“, вместо да получи 
подходящо лечение. Излиш-
но е да се посочва колко 
опасни може да са послед-
ствията от това. 

Свидетели сме, че социал-
ните медии позволяват на 
всеки да се представи като 
някакъв експерт, без никакъв 
процес на проверка, включи-
телно и от самите платфор-
ми, които допускат съдър-
жанието им. Това създава 
информационен хаос, където 
за потребителя е изключи-
телно трудно да прецени кой 
е истински професионалист 
и кой се е самоопределил като 
такъв.

Как да се предпазим от 
опасностите на 

интернет коучинга?

Потърсете информация 
за квалификацията на коуча/
експерта/инфлуенсъра – дали 
има сертификат от органи-
зация като ICF или друга 
реномирана институция, 
както и опит в областта.

Потърсете реални препо-
ръки от клиенти, които 
могат да потвърдят качест-
вото на работата му.

Никой професионалист не 
би гарантирал пълна тран-
сформация за кратък период.

Много професионални 
коучове предлагат безплат-
на първа среща, на която 
можете да оцените техния 
подход.

За сериозни психологически 
проблеми винаги търсете 
лицензиран терапевт.

Лайф коучингът: От пионерите в САЩ до съвременните онлайн опортюнисти

Един от ключовите основоположници на лайф коучинга е Тимъти  
Галуей               ФОТО: ИНТЕРНЕТ



ПРЕССЪОБЩЕНИЕ

ИАРА изследва запасите на черноморски
видове риби и рапан

Изпълнителната агенция по рибарство и аквакултури (ИАРА) изследва 
запасите от най-значимите стопански видове черноморски риби и рапан. 

Изследването се финансира от от Програмата за морско дело, рибарство и 
аквакултури по проект BG14MFPR001-1.002-0001 „Събиране, управление и 

използване на данни за целите на научния анализ и изпълнението на Общата 
политика в областта на рибарството за периода 2023-2024 г.“, договор за 

безвъзмездна помощ № МДР-ИП-01-9/07.06.2024 г. 
Чрез изпълнението на проекта се подпомога събирането, управлението и 

използването на първични биологични, технически, екологични и  
социално-икономически данни в рамките на Националната програма за 

събиране, управление и използване на данни в сектор „Рибарство” 2023-2024 г., 
даващи възможност за оценка на: състоянието на експлоатираните морски 

биологични ресурси; нивото на риболов и въздействието, което риболовните 
дейности оказват върху морските биологични ресурси и морските екосистеми; 

социално-икономическите резултати на сектора на рибарството, сектора на 
аквакултурата и преработвателния сектор в рамките на Съюза. 

Изследванията се извършват чрез дънни и пелагични трални снимки и 
събиране на биологични проби от улова на калкан, трицона, хамсия, сафрид, 

барбуня, меджид, черноморска акула и рапан. Изпълнено е и социологическо 
проучване за любителския риболов във водите на Черно море.  

В допълнение се наблюдават риболовните дейности, което дава възможност за 
оценка на уловеното, изхвърленото и разтовареното количество риба и други 

морски организми. 
Бюджетът на проекта е 2 044 856.81 лв., от които 70% в размер на  

1 431 399.77 лв. се осигуряват от Европейския съюз чрез Европейския фонд за 
морско дело, рибарство и аквакултури и 30% в размер на 613 457.04 лв. от 

държавния бюджет на Република България. Изпълнението на проекта трябва  
да приключи до 31.08.2025 г. 
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ПРЕССЪОБЩЕНИЕ

ИАРА изследва запасите на черноморски 
видове риби и рапан

Изпълнителната агенция по рибарство и аквакултури (ИАРА) изследва запасите от най-значимите 

стопански видове черноморски риби и рапан. Изследването се финансира от от Програмата за 

морско дело, рибарство и аквакултури по проект  BG14MFPR001-1.002-0001 „Събиране, управление 

и използване на данни за целите на научния анализ и изпълнението на Общата политика в областта 

на рибарството за периода 2023-2024 г.“, договор за безвъзмездна помощ  № МДР-ИП-01-9/07.06.2024 г. 

Чрез изпълнението на проекта се подпомога събирането, управлението и използването на първични 

биологични, технически, екологични и социално-икономически данни в рамките на Националната 

програма за събиране, управление и използване на данни в сектор „Рибарство” 2023-2024 г., даващи 

възможност за оценка на: състоянието на експлоатираните морски биологични ресурси; нивото на 

риболов и въздействието, което риболовните дейности оказват върху морските биологични ресурси 

и морските екосистеми; социално-икономическите резултати на сектора на рибарството, сектора на 

аквакултурата и преработвателния сектор в рамките на Съюза.

Изследванията се извършват чрез дънни и пелагични трални снимки и събиране на биологични 

проби от улова на калкан, трицона, хамсия, сафрид, барбуня, меджид, черноморска акула и рапан. 

Изпълнено е и социологическо проучване за любителския риболов във водите на Черно море. 

В  допълнение се наблюдават риболовните дейности, което дава възможност за оценка на уловеното, 

изхвърленото и разтовареното количество риба и други морски организми. 

Бюджетът  на проекта е 2 044 856.81 лв., от които 70%  в размер на 1 431 399.77 лв. се осигуряват от 

Европейския съюз чрез Европейския фонд за морско дело,  рибарство и аквакултури и 30% в размер 

на 613 457.04 лв.  от държавния бюджет на Република България. Изпълнението на проекта трябва 

да приключи до 31.08.2025 г. 
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„Ние нямаме регулация за 
психолозите в България, как 
да има регулация за коучин-
га. Всеки, който поиска, 
става коуч“, категорична е 
Димова.

Модата да напътстваш и  
липсата на граници

Така всяка девойка, която 
се е ровила например в коз-
метичните тайни за гри-
миране и е усвоила умението,  
която има ресурс, запознала 
се е с фирми и продукти, 
може да започне да дава 
съвети как и останалите 
да се гримират и да ги на-
пътства докато заприличат 
на нейно копие. 

Друг е въпросът, че ако 
тук се намеси психолог, би 
открил проблем при самата 

менторка, да кажем, че тя 
не може да се помири с външ-
ността си и че не харесва 
себе си. 

Друг пример е с онези, 
които се представят за 
коуч в сферата на храненето, 
но те нямат нищо общо с 
диетолозите – лекари, учи-
ли достатъчно дълго. По-
скоро са отслабнали по 
някакъв свой начин, който 
започват да пропагандират 
на своите последователи, 
в повечето случаи без да се 
опира на медицински изслед-
вания.

„Коучът има право да 
дава насоки, проблемът е 
къде превишава правата си. 
Затова и голяма част от т. 
нар. коучове, са измислени, 
макар че има и много чита-
ви. 

Проблемът е в послания-
та, които могат да бъдат 
грешни като например при 
коуч по хранене или пък по 
гримиране. Едно послание 
от рода на „само красивите 
жени ги забелязват“, е то-
тална грешка. Те минават 
през личен опит, но дотам. 
Добри са в своята сфера, но 
от тук нататък не трябва 
да отиват в консултирания 
в сфера, която не им е по-
нятна. В това е проблемъг“, 
дава примери Димова, под-
чертавайки, че трябва 
менторът да има и някоя 
диплома. На пример бизнес 
коуч може да е човек, който 
има знания, добити от об-
разование, насочено в тази 
посока и личен опит, на 
който да се опре.

„Пак подчертавам, в ос-

новата стои умението за 
задаване на въпроси. Ние 
много често задаваме за-
творени въпроси, при които 
няма добавена стойност, 
които не карат човека, към 
който са зададени, да изле-
зе от зоната си на комфорт“, 
казва Димова и предупреж-
дава, че коучингът е много 
деликатна и неразбрана още 
добре у нас сфера на въз-
действие. Дебело подчер-
тава, че трябва да има 
граници. „Не че няма необ-
ходимост от коуч, в цял 
свят ги има, но когато е 
неурегулирано – самите хора 
нямат граници. Дори и да е 
много етичен и коректен 
човекът, той трябва да има 
капацитета, за да бъде коуч. 
Ако няма капацитет, а има 
травма, в един момент из-
лиза, че това е смисълът на 
живота му. И от там ната-
тък, съпоставяйки със 
старото си аз, тук вижда, 
че може да прави нещо и се 
вкопчва в него. Когато такъв 
човек си повярва много, са-
мият той не може да си 
сложи граница на собстве-
ните способности и въз-
можности. Не ги преценява 
разумно“, обяснява Димова, 
стъпвайки на познанията 
си като психолог.

Психолозите създават и 
развиват надеждни системи 
на знанието и го прилагат 
към психичните процеси, 

човешкото поведение и 
развитие в научен и социален 
контекст. Извършвайки 
тази дейност, те изпълня-
ват множество роли в 
сфери като научно-изсле-
дователската, оценяването 
в образованието, психоте-
рапията, консултирането 
и т. н.

Регулация. Коучърите  
у нас – ползи и вреди

За разлика от консулти-
рането и обучението, коу-
чингът не предлага готови 
решения. Коучът работи с 
клиента върху неговото 
предизвикателство да пре-
одолее ограничаващите 

вярвания, да прави в профе-
сионалния си живот това, 
което го мотивира, да взи-
ма решения, които го изкар-
ват извън зоната му на 
комфорт. Задачата на коу-
чинга е да развива хората в 
контекста на тяхната 
среда, да направи осъзнати 
силните и слабите страни. 
Коучингът не поставя ди-
агнози и не предписва тера-
пии.

„Коучингът е процес, чрез 
който всеки добре обучен 
човек може да подкрепи друг 
човек или група хора като 
му/им помогне да осъзнаят 
текущото си състояние, да 
дефинират бъдещи желания 
и чрез един взаимен диалог 
да положат ясни цели, да 
преодолеят вътрешни или 
външни бариери и да начер-
таят конкретен план за 
реализация. Може да кажем, 
че коучинг не е само техни-
ка, но и изкуство, което 
помага на хората да подо-
бряват личното си и про-
фесионалното си предста-
в я н е ,  д а  о т к р и в а т  и 
развиват нови и полезни 
умения, да подобряват вза-
имоотношенията си и най-
вече да заложат в себе си 
една култура на постоянно 
самоусъвършенстване“. 
казва Никола Димитров, 
треньор, коуч, преподавател 
в страницата на Даниела 
Илиева (https://daniela.bg/)

„
Ние нямаме 
регулация за 
психолозите  
в България,  
как да има 
регулация за 
коучинга

Росица Димова,
психолог

ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

МАГДАЛЕНА ДИНЕВА

„Фактът, че в интернет 
пространството намират 
място хора, които предлагат 
услуги, базирани на личен 
опит или мотивация, а не 
на конкретна експертиза, 
се дължи на това, че живеем 
в пазарна икономика“. Това 
каза за вестник „Черномор-
ски фар“ певецът и влогър 
Артьом Анатолиевич - Арти, 
който е и докторант в УН-
СС. Той, заедно със своята 
половинка Кристина Донче-
ва, всекидневно повдигат 
завесите на ежедневието си 
в няколко интернет плат-
форми. 

Артьом допълни, че всеки 
е способен да прави каквото 
си иска и след като заснема-
нето на видео съдържание 
е толкова лесно достъпно, 
то всеки може да си направи 
курс. „Не е чак толкова го-
ляма философия и съответ-
но всеки може да се опита 
да си продаде курса под ка-
квато форма и по какъвто 
начин иска“, каза още 
той.

А колкото повече 
аудитория има един 
човек, толкова по-
лесно може да си 
продаде съответния 
курс, без значение 
дали има ня-

какво съдържание, или не.„По 
този начин, за съжаление, 
качеството на тези пред-
лагани услуги доста пада“, 
сподели Артьом. 

Той подчерта, че все пак 
са налични и стойностни 
курсове в интернет прос-
транството. Но по думите 
му около 80 - 85% от т.нар. 
„онлайн коучове“ по-скоро 
преразказват информация, 
която вече е широко извест-
на, или не са в състояние да 
помогнат кой знае колко 
много на потребителя, 
който ще си купи техния 
курс. 

Що се отнася до „болните“ 
теми, които съвременните 
коучове „атакуват“, за да 
привлекат по-голяма ауди-
тория, Артьом сподели 
следните свои наблюдения: 
„Основните сфери, които 
бизнес коучовете засягат, 
са насочени, първо, към „ре-
жим на хранене“, „диети“, 
„тренировки“. Другото на-
правление е как да развиеш 

собствен бизнес или 
казано другояче – от 

нищо да направиш 
нещо. А третата 
насоченост е как 
да си популяризи-

раш съдържанието 
в социалните мрежи“, 

съобщи той.
Според него 

тези три 

направления се разпростра-
няват най-вирусно, защото 
те са общи и има много 
какво да се каже по тях. „От 
моя гледна точка всеки раз-
казва едни и същи неща само 
че през собствената призма“, 
категоричен е Артьом. И 
добави, че няма една-един-
ствена формула, по която 
да се разработват трите 
основни теми. „Всеки може 
да го направи по свой собст-
вен начин и да достигне до 
същия успех, до който е 
достигнал и някой друг с 
неговия си прочит. Всяко 
мнение може да бъде хем 
правилно, хем грешно“. 

Артьом счита, че така 
или иначе няма излишна 
информация или излишно 
обучение. „Напротив – адми-
рирам и вярвам, че всички 
трябва максимално много 
да се надграждаме, да четем 
нови неща, да слушаме ауди-
окниги, подкасти. Но все пак 
трябва да има филтър“, 
убеден е той. Необходимо е 
човек да извлече онова, кое-
то е стойностно за него. 
Поради това Артьом препо-
ръчва да се извърши предва-
рителен self research, тоест 
– да знаеш твоят бъдещ 
коуч през какво е минал, 
дали ти пасва като човек и 
на база на това да вземеш 
решение дали искаш да му се 
довериш.

„Имам познати и прия-
тели, които са си закупу-
вали онлайн обучения, от 
които не са научавали нищо 
ново“, довери Артьом. По 
думите му това им е доне-
сло нотка на разочарование. 
„Но пак казвам, че няма 
излишна информация, за-
щото пък един такъв опит 
може да ти покаже, че си 
натрупал известно коли-
чество знания. Сверяваш 

си часовника“. 

АРТЬОМ АНАТОЛИЕВИЧ: 

Няма излишна информация  
в интернет, всеки трябва да намери 
онова, което му носи стойност 

Артьом Анатолиевич
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ



Предложение: Еднопосочни улици в кв. „Св. Георги“ – Поморие
МОНИКА ИЛИЕВА

Промяната в посочност-
та на улици в кв. „Св. Ге-
орги“ като стъпка към 
подобряване паркирането 
в Новия град – тема, деба-
тирана само преди дни на 
обществено обсъждане в 
Поморие. Кметът Иван 
Алексиев разясни предло-
жението на общинска 
администрация пред съ-
граждани в залата на НЧ 
„Светлина-1939“. „Улици 
да станат еднопосочни – 
почти всички, с изключе-
ние на големите „Княз 
Борис I“, „Манастирска“, 
„Морска“, „Железничарска“. 
Ако се приеме тази орга-
низация на движение, ще 
се отвори място за пове-
че паркоместа. Те ще бъдат 
допълнително предста-
вени, след като се утвър-
ди посочността“, обясни 
кметът на Поморие. 

Алексиев обърна внима-
ние, че повечето улици в 
кв. „Св. Георги“ са двупо-
сочни и голяма част от 
паркираните автомобили 
по тях влизат в конфликт 

със Закона за движение по 
пътищата. „Жълтата 
начупена линия М14, съ-
гласувана с КАТ, е за улес-
нение на водачите на ППС. 
По закон в кръстовища и 
пешеходни пътеки, никой 
няма право да паркира на 
отстояние по-малко от 
5 м от тях. Въпреки това 
се спира, след което се 

глобява. Маркировката е 
за улеснение на самите 
водачи, за да им е ясно, че 
са в обсега на зона, подле-
жаща на санкциониране“, 
разясни Иван Алексиев.

Категоричен е: „Не при-
зовавам за платено пре-
ференциално паркиране! 
Това е единствено и само 
по ваше желание. Ако има-

те такова, тогава лично 
с шефа на КАТ ще обходим 
улиците в кв. „Св. Георги“, 
за да уточним начина на 
паркиране и да разчертаем 
паркоместата.“

Синя зона в Квартала, 
както е известен сред 
поморийци, не се предвиж-
да. На територията на 
града такава функциони-
ра в кв. „Малко солено 
езеро“ и райони в Стария 
град. Като от бившия 
Лимонаден цех към кв. 
„Свобода“, паркирането е 
свободно. В указания район 
преференциалното пар-
киране, е по желание на 
живущите. 

Промяна на движението 
ще има по ул. „Мусала“. 
Една от главните пътни 
артерии на Новия град 
става еднопосочна – а 
паркирането от двете ѝ 
страни – от светофара 
към ул. „Манастирска“. По 
нея ще се движи градският 
транспорт. Кметът на 
третия по големина град 
по Южното Черноморие 
уточни, че са водени раз-
говори с превозвача, който 
намира идеята за удачна, 
след като градският ав-
тобус ще се връща по ул. 
„Панайот Волов“, посоче-
на в обратна посока.  

Извънградските авто-

буси ще се движат през 
„Сънсет“ – светофара – 
Автогарата, на която ще 
завъртат и излизат от 
Поморие. Автобусите, 
обслужващи линията до 
София ще се движат по ул. 
„Княз Борис I“ с крайна 
спирка пред Общината – 
тук промяна няма.

„Морска“ – по която 
тече голям ремонт, като 
след края му ще се отворят 
повече паркоместа и голям 
паркинг – ще бъде двупо-
сочна. С въвеждането на 
новата организация ще се 
избегне „набиване“ на тра-
фика в малките препенди-
кулярни на нея улички. 

„От вас зависи дали ще 
има ред и пропускливост 
по улиците. Очакваме да 
кажете дали сте съгласни 
с промените и на тази 
база да разработим пар-
коместа, за да ви бъдат 
предложени“, обобщи 
представянето на проек-
та Иван Алексиев и прех-
върли „горещия картоф“ 
– еднопосочност, към съ-
бралите се за дебат в 
читалищната зала.

Как ще става паркира-
нето пред гаражите, след 
като пред тях паркоместа 
няма да бъдат разчерта-
вани? Въпрос, който беше 
повдигнат от голяма част 

от присъстващите. „И 
все пак тази конкретика 
за гаражите и паркомес-
тата пред тях ще бъде 
решена, след като тръгнем 
да обхождаме улица по 
улица и решаваме казуса 
на място, според конкрет-
ния случай и след разгово-
ри с живущите там“, 
внесе яснота по темата 
Алексиев.

Чуха се мнения против 
предстоящите промени 
с мотива, че всички се 
разбират перфектно, 
движат се нормално по 
улиците на кв. „Св. Георги“. 
Промени не са им нужни. 
Както и че предлаганата 
организация ще намали 
местата за паркиране и 
няма да може да се спира 
пред гаражите.

Проектът за промяна 
на организацията на дви-
жение е публично обявен 
на сайта на Община По-
морие и е на разположение 
за разглеждане в НЧ „Свет-
лина-1939“ и в Пенсионер-
ския клуб на кв. „Св. Геор-
ги“. Тече 30-дневен срок, в 
който всеки да може 
официално да даде мнение 
или да направи свое пред-
ложение както в деловод-
ството на Общината, 
така и на имейл: mayor@
pomorie.bg.
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Без синя зона. Отваря се пространство за повече паркоместа

Проблем: Как ще става паркирането пред гараж – интересуват 
се присъстващите в залата              ФОТО: АВТОРЪТ

Кметът на 
Поморие Иван 
Алексиев е ка-
тегоричен: „Не 
призовавам 
за платено 
преференци-
ално парки-
ране! Това е 
единствено по 
ваше желание”
ФОТО: АВТОРЪТ

Започна обходът на улиците в кв. „Свети Георги“ във връзка с проекта за реорганизация на дви-
жението        ФОТО: ОБЩШИНА ПОМОРИЕ

СЪОБЩЕНИЕ

На основание чл.4, ал.1 от 
НУРИОВОС, Стефка Иванова 
Вълчева, Ивайло Велчев Велчев 
и Петър Велчев Велчев, уведо-
мяват всички заинтересовани 
физически и юридически лица, 
за наличие на инвестиционно 
намерение за ”Промяна пред-
назначението на поземлен имот 
с идентификатор 58356.502.161 
по КК на гр.Приморско, иден-
тичен на УПИ ІІІ в кв.16 по 
действащия ПУП ПРЗ на м.Пя-
съка, землище гр.Приморско, с 
цел изграждане на „Жилищна 
сграда”. 

Информацията за преценя-
ване необходимостта от ОВОС 
по Приложение №2 към чл.6, 
ал.1 от Наредбата за ОВОС на 
инвестиционното предложение 
е на разположение на заинте-
ресованите страни  всеки ра-
ботен ден от 9.00 ч. - 12.00 ч. 
и от 13.30 ч. - 16.00 ч., в пери-
од от 14 /четиринадесет/ дни от 
датата на обявяване на следния 
адрес: гр.Приморско, ул.“Трети 
март“ №55, тел.-0879292080 
– Диляна Йовкова.

ОБЯВА

Община Средец, гр.Средец, област Бургас, 
на основание Заповед № 269 от 17.01.2025 г., 
Кмета на община Средец, обявява търг с тайно 
наддаване за отдаване под наем на част от имот 
–публична общинска собственост, за срок от 5 
години, а именно:

• Общинско помещение, предназначено 
за стоматологичен кабинет с площ от 23.60 
кв.м. (двадесет и три цяло и шестдесет квадрат-
ни метра), находящо се в югоизточната част на 
първи етаж от масивна двуетажна сграда-кмет-
ство с. Дебелт с идентификатор 20273.501.552.1, 
с обща з.п. на сградата от 391 кв.м., изградена 
в ПИ 20273.501.552 по КККР на с. Дебелт, при 
граници на помещението: изток и север – кори-
дор, запад – външен зид и юг – складово поме-
щение, при начална тръжна цена за месечен 
наем за ползваните 23.60 кв.м. в размер на 
141,60 лв. (без вкл. ДДС) и депозит за участие 

в размер на 14,16 лв.
Търгът ще се проведе на 07.02.2025 г. от 

10:40 ч. в зала № 2 в сградата на община Сре-
дец.

Цената на тръжната документация е в размер 
на 24,00 лв. с ДДС, внесена до 16:00 ч. на 
05.02.2025 г.

Документи за участие в търга се подават в 
деловодството на община Средец до 16:00 ч. 
на 05.02.2025 г.

Определените депозити за участие се внасят 
в касата на Общината или по банкова сметка 
на община Средец BG53BPBІ79373347649603 
BІC: BPBІBGSF – БПБ Средец до 16:00 ч. на 
05.02.2025 г.

При неявяване на поне двама кандидати за 
участие, повторен търг ще се проведе на 
14.02.2025 г. при същите условия.

Пълна информация за търга: www.sredets.
bg., информационното табло на Общината и тел: 
05551/ 7730

www.faragency.bg
Следете новините в развитие и на 

мобилната версия, достъпна 
за всички смартустройства



Финансирането е по проект „Въвеждане на енергоефективни мерки чрез реконструкция, модернизация 
и интелигентно управление на уличното осветление на 17 населени места от община Айтос“
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Общината с проект за цялостна подмяна 
на уличното осветление в Айтос и селата

На 01.11.2024 г. беше 
сключен договор за 
финансиране № BG-RRP-

4.028-0004-С01 между кмета 
на община Айтос и Минис-
терството на енергетика-
та за изпълнение на дей-
ностите по общински проект: 
„Въвеждане на енергоефек-
тивни мерки чрез рекон-
струкция, модернизация и 
интелигентно управление 
на уличното осветление на 
17 населени места от общи-
на Айтос“, по процедура 
„Подкрепа за енергийно 
ефективни системи за улич-
но осветление“, финансиран 
от Националния план за 
възстановяване и устойчи-
вост.

Проектът включва из-
пълнение на дейности на 
територията на община 
Айтос – град Айтос и всички 
села на територията на 
общината – с. Дрянковец, с. 
Зетьово, с. Карагеоргиево, 
с. Караново, с. Лясково, с. 
Малка поляна, с. Мъглен, с. 
Пещерско, с. Пирне, с. Поля-
ново, с. Раклиново, с. Съдиево, 
с. Тополица, с. Черна могила, 
с. Черноград, с. Чукарка. 

Дейностите по проекта 
включват: демонтиране 
съществуващите улични 
осветителни тела (3220 
броя) и конзоли (3220 броя), 
монтиране на нови улични 
осветителни тела (4146 
броя) и конзоли (4146 броя), 
доставяне и монтиране на 
табла за УО (Система за 
автоматизация, управление 
и мониторинг на уличното 
осветление) – 48 броя и дру-
ги.

Чрез изпълнението на 

проекта Община Айтос 
цели изграждане на улично 
осветление в съответствие 
със съвременните европей-
ски изисквания и новите 
достижения на светлотех-
никата; Реализирането на 
дейностите, заложени в 
проекта ще създадат усло-
вия за безопасно движение 
на моторните превозни 
средства в тъмната част 
на денонощието. Една от 
важните цели е опазване на 
околната среда чрез нама-

ляване на емисията на газо-
ве, съпровождаща производ-
ството на електроенергия.

С изпълнението на пред-
видените дейности ще се 
реконструира и модернизи-
ра уличното осветление на 
територията на община 
Айтос и ще се внедри авто-
матизирана система за 
управлението му, като по 
този начин ще се подобрят 
условията на живот в града 
и населените места.

Общата стойност на 
проекта е 1 631 836,80 лв., от 
които предоставеното 
финансиране от МВУ е в 

размер на 1  359  864,00 лв. и 
национално съфинансиране 
в размер на 271 972,80 лв.

Продължителността на 
проекта е 15 месеца.

Този документ е създаден 
в рамките на проект „Въвеж-
дане на енергоефективни 
мерки чрез реконструкция, 
модернизация и интелигент-
но управление на уличното 
осветление в 17 населени 
места на територията на 
община Айтос“, който се 
осъществява по Национален 
план за възстановяване и 
устойчивост“ и с финансова-

та подкрепа на Механизма 
за възстановяване и устой-
чивост, по процедура BG-
RRP-4.028 – „Подкрепа за 
енергийно ефективни систе-
ми за улично осветление – 
Покана 2“, Компонент 4 
„Нисковъглеродна икономика“. 
Цялата отговорност за съ-
държанието на публикаци-
ята се носи от Община Айтос 
и при никакви обстоятелства 
не може да се счита, че този 
документ отразява офици-
алното становище на Евро-
пейския съюз и ръководите-
ля на Структурата за 
наблюдение и докладване.

Проектът е реализиран по 
повод 120 години Ротари 

Интернешънъл

За първи път в историята 
на Айтос легендарните „Три-
те братя“ са под светлината 
на прожекторите, за да де-
монстрират уникалността 
и силата си на пазители на 
града. След успешен пробен 
период Община Айтос и Ро-
тари клуб – Айтос официал-
но откриха осветения в 
цветовете на българското 
знаме скален феномен, една 
от емблемите на Айтос.

Началото беше сложено 
на 21 януари, на площад „Иван 
Комитов“. Дойдоха общинари, 
ротарианци и граждани в 
очакване на официалното 
включване на светлините. 
Кметът Васил Едрев и пре-
зидентът на Ротари клуб – 

Айтос д-р Синан Чете се 
поздравиха за съвместните 
усилия при реализирането на 
проекта.

„Трите братя“ е вторият 
успешен проект, след като 
през 2019 година, по проект 
на Ротари, по повод 10-годиш-
нината от създаването на 
клуба, беше осветен запад-
ният входен знак на града – 
скулптурният комплекс 
„Аетос с орела“. Общината е 
готова да съдейства и за 
изпълнението на следващ 
проект – осветяването на 
източния входен знак – скулп-
турата „Трите братя“, зая-
ви кметът на откриването. 
Д-р Чете благодари на прия-
телите и представи проекта, 
който е реализиран по повод 
120 години РОТАРИ ИНТЕРНЕ-
ШЪНЪЛ.

НП

Обновените 
градски квар-
тали вече са 

със съвременно 
улично освет-
ление, финан-

сирането е по 
три общински 

проекта за бла-
гоустрояване

Градът и 
всички 16 на-

селени места 
на общината 
са включени в 

проекта
ФОТО: НП

За първи път! „Трите братя“ под светлините на прожекторите

Кметът Васил Едрев, д-р Синан Чете и зам.-кметът 
Калоян Калоянов се поздравиха за съвместните уси-
лия при реализирането на проекта   ФОТО: ИВАН ДОЧЕВ

За първи път в историята на Айтос легендарните „Трите братя“ са под 
светлината на прожекторите



О Б Щ И Н С К И С Ъ В Е Т
А Й Т О С

П О К А Н А

Уважаеми дами и господа общински съветници,
Уважаеми господин кмет на Община Айтос,

С настоящата покана Ви уведомявам, че на 
основание чл.23, ал.4, т.1 от ЗМСМА и чл.30, 
ал.2, т.1 от ПОДОСВОА на Община Айтос, свиквам 
ШЕСТНАДЕСЕТОТО ЗАСЕДАНИЕ на Общински 
съвет Айтос, което ще се проведе на 30.01.2025 
г. /четвъртък/ от 9:30 ч. в заседателната зала на 
Община Айтос, при следния проект за 

Д Н Е В Е Н  Р Е Д :
1. Докладна записка с вх.№ ОбС-2/07.01.2025 

г. от Красимир Енчев – председател на Общински 
съвет Айтос, относно приемане на отчет и анализ 
за дейността на Общински съвет Айтос за периода 
от месец май 2024 г. до месец декември 2024 г.

2. Предложение с вх.№ ОбС-5/08.01.2025 г. от 
Васил Едрев – кмет на Община Айтос, относно 
приемане на Наредба за изменение и допълнение 
на Наредба за определяне и администриране на 
местните такси и цени на услуги на територията 
на община Айтос.

3. Предложение с вх.№ ОбС-3/08.01.2025 г. от 
Васил Едрев – кмет на Община Айтос, относно 
приемане на Наредба за изменение и допълнение 
на Наредба за определяне размера на местните 
данъци на територията на община Айтос.

4. Предложение с вх.№ ОбС-4/08.01.2025 г. от 
Васил Едрев – кмет на Община Айтос, относно 
приемане на Наредба за изменение и допълнение 
на Наредба за реда за придобиване, управление 
и разпореждане с общинско имущество.

5. Предложение с вх.№ ОбС-6/08.01.2025 г. от 
Васил Едрев – кмет на Община Айтос, относно 
приемане на Наредба за изменение и допълнение 
на Наредба за условията и реда за установяване 
на жилищните нужди на гражданите, настаняване 
под наем и продажба на общински жилища.

6. Докладна записка с вх.№ ОбС-16/17.01.2025 
г. от Васил Едрев – кмет на Община Айтос, относно 
Приемане на схеми за поставяне на преместваеми 
обекти за извършване на търговия и др. обслужващи 
дейности върху терени общинска собственост по 
чл.4, ал.1, т.1 и т.2, буква „а,б,в” и т.4 буква „в“ 
от Наредба за реда за разрешаване поставянето 
на преместваемите обекти на територията на 
община Айтос със срок на действие от 20.03.2025 
г. до 19.03.2027 г.

7. Докладна записка с вх.№ ОбС-9/15.01.2025 г. 
от Васил Едрев – кмет на Община Айтос, относно 
приемане на отчет за състоянието на общинска-
та собственост за периода от 01.01.2024 г. до 
31.12.2024 г. 

8. Докладна записка с вх.№ ОбС-10/15.01.2025 
г. от Васил Едрев – кмет на Община Айтос, относно 
приемане на Годишна програмата за управление и 
разпореждане с имотите – общинска собственост 
в община Айтос през 2025 г.

9. Докладна записка с вх.№ ОбС-
11/15.01.2025 г. от Васил Едрев – кмет на 
Община Айтос, относно разпределение на об-
щинския жилищен фонд в Община Айтос.

10. Докладна записка с вх.№ ОбС-13/15.01.2025 
г. от Васил Едрев – кмет на Община Айтос, относно 
учредяване на безвъзмездно право на управление 
върху част от недвижим имот – частна общинска 
собственост, представляваща помещение с площ 
14,80 кв.м, находящо се на мансарден етаж от 
административна сграда на ул.”Богориди” № 2, 
поземлен имот № 56 в кв.121 по плана на гр.Айтос 
в полза на Областна дирекция „Земеделие”- гр. 
Бургас. 

11. Докладна записка с вх.№ ОбС-12/15.01.2025 
г. от Васил Едрев – кмет на Община Айтос, относно 
прекратяване на съсобственост между Община 
Айтос и физическо лице в УПИ VІІІ-4255, кв.216 по 
плана на гр. Айтос, с адрес ул.“Славянска“ №73.

12. Докладна записка с вх.№ ОбС-15/17.01.2025 
г. от Васил Едрев – кмет на Община Айтос, относно 
продажба на недвижим имот – частна общинска 
собственост, представляващ УПИ ІІ-общ. в кв.32 
по плана на с. Карагеоргиево, чрез провеждане 
на публичeн търг с явно наддаване.      

13. Докладна записка с вх.№ ОбС-397/23.12.2024 
г. от Васил Едрев – кмет на Община Айтос, относно 
даване на разрешение за изработване на проект 
за ПУП-ПРЗ (подробен устройствен план - план 
за регулация и застрояване) на поземлен имот № 
187, ЗЗП „Слънчева лъка”, землище на гр.Айтос.

14. Докладна записка с вх.№ ОбС-398/23.12.2024 
г. от Васил Едрев – кмет на Община Айтос, относно 
одобряване на проект за изменение на действащия 
Общ устройствен план (ОУП) на община Айтос 
в обхват поземлени имоти с идентификатори 
44817.95.5, 44817.95.6 и 44817.95.7, местност 
“Свинарника” в землището на с.Лясково, общ.
Айтос, обл.Бургас.

15. Питания.

КРАСИМИР ЕНЧЕВ
Председател на Общински съвет Айтос
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Безвъзмездната финансова помощ е в размер на 3 260 227,86 лева

На 12.08.2024 г. кметът 
на община Айтос 
Васил Едрев подписа 

Договор BG-RRP11.010-
0069-C01 с Министерство 
на труда и социалната 
политика за финансиране 
на проектно предложение 
„Изграждане на сграда за 
резидентна грижа за въз-
растни хора в надтрудос-
пособна възраст без ув-
реждания (Дом за стари 
хора) в гр. Айтос“. Проек-
тът е за извършване на 
строителни дейности и 
доставка на оборудване и 
обзавеждане с оглед ре-
формирането на същест-
в у в а щ и т е  д о м о в е  з а 
стари хора по Компонент 

1 „Продължаваща подкре-
па за деинституционали-
зация на грижата за 
възрастните хора и хора-
та с увреждания“, с фи-
нансиране от Механизма 
за възстановяване и 
устойчивост.  

Целта на проекта е из-
граждането на устойчива 
и качествена резидентна 
грижа за възрастни хора в 
надтрудоспособна възраст 
по отношение на специа-
лизираната среда за пре-
доставянето на услугата. 
За целта ще бъде изграден 
изцяло нов дом за стари 
хора, който ще е в съот-
ветствие със стандарти-
те за качество на рези-

д е н т н а т а  г р и ж а  з а 
възрастни хора, определе-
ни в Наредбата за качест-
вото на социалните услу-
ги.  Крайната цел е  с 
осигуряването на качест-
вени, достъпни и устой-
чиви услуги за дългосрочна 
грижа за възрастни хора, 
да се постигне един от 
ключовите приоритети 
на ЕС. 

Дейностите по проек-
та включват подготов-
ката и изпълнението на 
строително-монтажни 
работи по изграждането 
на нова двуетажна сграда 
за резидентна грижа за 
възрастни хора в кв.62, по 
плана на гр. Айтос; Дос-

тавка и монтаж на тех-
нологично оборудване и 
обзавеждане, необходимо 
за функционирането на 
ДСХ; Организация и упра-

вление; мерки за инфор-
мация и публичност. Об-
щ а т а  с т о й н о с т  н а 
проекта е 3 536 264,19 лв., 
от които безвъзмездната 

ф и н а н с о в а  п о м о щ  е 
3 260 227,86 лева. и 275 936,33 
лв. съфинансиране. Про-
дължителността на 
проекта е 20 месеца.

Проект за дългосрочна грижа 
за възрастни хора

За Дома беше 
избран празен 

терен близо 
до Медицински 

център І
ФОТО: ОБЩИНСКА 
АДМИНИСТРАЦИЯ

П О К А Н А

Управителният съвет на ЗКПУ „МЪГЛЕН“ С. 
МЪГЛЕН на основание чл11 ал.1 и ал 3 .т.1 от 
Закона за кооперациите и чл.26 ал.1 и 2 от Ус-
тава на кооперацията свиква Годишно изборно 
събрание на 01.02.2025 год от 09,00часа в са-
лона на ЧИТАЛИЩЕТО в с. Мъглен, общ. Айтос 
при следния :

Д Н Е В ЕН  Р Е Д :
1. Приемане и освобождаване на член коопе-

ратори
Док. Мариян Пеев

2. Вземане на решение за придобиване на 
членство и участие в 

Органите на управление в БЪЛГАРСКА АСОЦИ-
АЦИЯ ЗА ИНОВАТИВНО ЗЕМЕДЕЛИЕ с ЕИК 208099118.

Док. Мариян Пеев

3. Вземане на решение за кандидатстване по 
първа и втора фаза на интервенция ІІ. Ж.1. „Под-

крепа за оперативни групи в рамките на Евро-
пейското Партньорство за иновации / ЕПИ / от 
СПРЗСП 2023-2027 год. съответно за сформира-
не и функциониране на Оперативни групи

Док. Мариян Пеев

4. Освобождаване от длъжност и отговорност 
на председателя на Кооперацията и членовете на 
УС и КС

5. Избор на председател на кооперацията.

6. Избор на Управителен и Контролен съвет

При липса на кворум на основание чл. 17 ал.21 
от ЗК събранието ще се проведе един час по- 
късно от 10,00часа на същото място и същия 
Дневен ред независимо от броя на присъстващи-
те член кооператори.

УС на ЗКПУ „ МЪГЛЕН „ с. Мъглен
Тел. За връзка 05536/2288 0886/983301

ОБЯВЛЕНИЕ

Земеделски производител Мима Иванова Долапчиева има инвестиционно намерение – зажаж-
дане на трайни насаждения – челеши в землището на село Пирне, община Айтос, местността 
„Алана“, ПИ с идентификатор  56438.22.41.

З А П О В Е Д
№ РД- 08-27

гр. Айтос, 20.01.2025 г.

На основание чл. 44, ал.1 т.8 и ал.2  от ЗМС-
МА, във връзка с писмо с вх.№12-00-23/16.01.2025г. 
на Председателя на Държавна агенция „Безопас-
ност на движението по пътищата“, относно пре-
дприемане на превантивни мерки за недопускане 
възникването на пътнотранспортни произшествия 
по пътищата в резултат от излизане на селско-
стопански животни на пътя

З А П О В Я Д В А М :
1.Движението на селскостопански животни да 

се извършва по определените с решение на 
Общински съвет-Айтос прокари, под строгия 
контрол на собствениците и назначените от тях 
лица, под чийто надзор те се намират.

2.По никакъв повод да не се допуска излиза-
нето на пасищни животни на републиканската 
или на общинската пътна мрежа.

3.Водачите на пътни превозни средства с жи-
вотинска тяга, на животни или на стада  да на-
правляват животните, така че да не създават 

пречки и опасности за движението и да не ги 
оставят без надзор в обхвата на пътя.

4.Собствениците и лицата под чийто надзор се 
намират животните да не допускат животните да 
навлизат в селскостопански имоти, в следствие 
на което се причиняват вреди на селскостопан-
ското имущество.

5.Кметовете и кметските наместници на насе-
лените места в общината да проведат информа-
ционна кампания на собствениците на селскосто-
пански животни за забраната за свободно 
придвижване на животни без пастир и без неб-
ходимата грижа и надзор.

Настоящата заповед да се предостави на кме-
товете и кметските наместници на населените 
места в общината, за сведение и изпълнение. 

Заповедта да се разпространи чрез средствата 
за масова информация – сайт на Община Айтос, 
Радиовъзел-Айтос, вестник „Народен приятел“-
Айтос.

Контрол по изпълнение на заповедта ще из-
пълнявам лично.

ВАСИЛ ЕДРЕВ
КМЕТ НА ОБЩИНА АЙТОС

ОБЩИНА АЙТОС
ОБЩИНСКА АДМИНИСТРАЦИЯ

ОБЩИНСКИ СЪВЕТ
АЙТОС



Мъжете на „Вихър“ 
 спечелиха двубоя със силния 

тим на Пловдив
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Още една победа на айтоския 
баскетбол в ББЛ

Кой сега е 
по-добър?

ФОТО: ББЛ

02.2025 г. – Конкурс „Моята 
красива мартеница“

НЧ „Васил Левски – 1869“ 
гр. Айтос

03.02.-28.02.2025 г. – Уроци 
по родолюбие в библиоте-
ката на НЧ „Васил Левски 
1869“ гр. Айтос, посветени 
на: 147 год. от Освобожде-
нието на Айтос; 152 год. от 
гибелта на Апостола; 147 
год. от Освобождението 
на България

06.02.2025 г. 10.00 часа – 
Общоградско поклонение 
пред Параклис-костница "Св. 
Димитър", посветено на 147 
години от Освобождението 
на град Айтос. Организатори: 
Община Айтос и СУ „Никола 
Йонков Вапцаров“  

 07.02.2025 г., 18.30 ч., 
София - 76-а среща на Зе-
мляческо дружество 

14.02.2025 г. - Ден на ло-
заря - Училищен празник 
на ПГСС „Златна нива”, гр. 
Айтос

18.02.2025 г., 13.30 ч. 
– Отбелязване на 152-го-
дишнината от гибелта на 
Васил Левски - ОУ „Христо 
Ботев“ с. Мъглен;

  
19.02.2025 г., 11.00 часа 

– Възпоменателни прояви, 
посветени на 152 години от 
гибелта на Васил Левски в 
храм „Св. Димитър", с про-
грама, подготвена от  ДГ 
„Пролет“, гр. Айтос                  

19.02.2025 г., 14.00 ч. – От-
белязване на годишнината 
от гибелта на Васил Левски 
– ОУ „Христо Ботев“ с. Пирне;  

20.02.2025 г., 09.00 ч. - Тра-
диционен общински конкурс 
за поезия „Моята България 
2025”, с участието на учи-
лищата от община Айтос 
- Актовата зала на СУ „Н. 
Й. Вапцаров“ – гр. Айтос.  

26.02.2025 г., 10.00 ч. – „Ку-
керска благословия“ – Поздрав 
на децата от ДГ „Радост“, 
гр. Айтос към кмета и Об-
щинска администрация по 
повод Сирни заговезни.

27.02.2025 г., 17.30 ч. – Тър-
жествен концерт „Свобода 
– свещена дума“ - НЧ „Васил 
Левски – 1869“ гр. Айтос

28.02.2025 г., 10.00 ч. - 
Първомартенски поздрав 
на децата от ДГ „Калина 
Малина” гр. Айтос към кмета 
и Общинската администра-
ция - Айтос 

28.02.2025 г. – Концерт-
спектакъл „За теб, Българи-
йо!“ на СУ „Христо Ботев“ в 
салона на НЧ „Васил Левски 
– 1869“, гр. Айтос

28.02.2025 г.,14.00 ч. – 
Тържество, посветено на 
Освобождението на Бъл-
гария – ОУ „Христо Ботев“, 
с. Пирне;  

Здравейте айтозлии, 
За много години! 
Тази година традицион-

ната среща на Земляческо 
дружество „Трите братя“ 
– София ще е на 07.02.2025 
г. (петък), от 18:30 часа, 
на същото място – Ресто-

рант Клуб КООП, бул. Ра-
ковски 99 в София.

Поздрави на всички! 

Мария Петрова – пред-
седател на Земляческо 
дружество „Трите братя“ 
– София

Мъжкият отбор на 
баскетболен клуб 
„Вихър“ – Айтос 

постигна втора поредна 
победа през м. януари. 
Мачът започна лошо за 
айтозлии, но минути 
по-късно, момчетата на 
треньора Дечо Коешинов 
заиграха добре в защита, 

срещу силния тим на 
Пловдив. Последваха ус-
пешни атаки към коша 
на пловдивчани и „вихър-
ци“ с много хъс се върна-
ха в двубоя. 

До края на срещата не 
оставиха никакво съм-
нение кой е по-добрият 
отбор. На финала на 

оспорвания мач разлика-
та набъбна с над 30 точ-
ки. 

Годината ще е добра 
за „Вихър“, започва с две 
убедителни победи, 
категорични са състе-
зателите и треньо- 
рът.

НП

Конкурсът се провеждат под 
патронажа на кмета на община 

Айтос Васил Едрев

Конкурсът „МОЯТА БЪЛГАРИЯ“ e 
традиционен, организира се от Община 
Айтос по повод Националния празник 3 
март.

Тази година ще се проведе на 20 фев-
руари 2025 г., в Актовата зала на СУ 
„Никола Йонков Вапцаров“, град Айтос.

Целта на традиционната проява е да 
възпитават у подрастващите патри-
отични чувства, любов към литерату-
рата и българската поезия.

РЕГЛАМЕНТ
ОБЩИНСКИ КОНКУРС ЗА 

ИЗПЪЛНЕНИЕ НА ПОЕЗИЯ 
„ЗА БЪЛГАРИЯ – СЪКРОВЕНО“

1. ПРАВО НА УЧАСТИЕ:
Ученици от следните възрастови 

групи:
Индивидуални изпълнения:
 I – ІІ клас 
 ІІІ – ІV клас 
 V – VІІ клас 
 VІІІ – ХІІ клас 

Колективни изпълнения:
Във всяка възрастова група – по един 

колективен състав от училище.
2. ИЗИСКВАНИЯ, ПАРАМЕТРИ НА 

УЧАСТИЕ
 изпълнение на поезия 
– индивидуално – до 5 min
– колективно – до 10 min
3. ГРАФИК:
В срок до 15.02.2025 г. се продават 

Заявки за участие от всяко училище – 
писмено до Дирекция КОВЗС, в стая №11, 
на word файл, и на email: okvstaitos@abv.
bg

Заявките да съдържат: 
– трите имена на участника или гру-

пата;  
– възрастова група 
– автор на художественото произве-

дение; 
– име на стихотворението;
– ръководител и времетраене; 
Конкурсът за изпълнение на поезия 

ще се проведе на 20.02.2025 г., от 09.00 
часа, в Актовата зала на СУ „Никола Й. 
Вапцаров”. 

Изпълнения, които не отговарят на 
изискванията, не се допускат до участие.

3. РЕЗУЛТАТИ И НАГРАЖДАВАНЕ:
 Обявяване на резултатите – на 

23.02.2025 г. на електронната поща на 
всяко училище. В съобщението ще бъдат 
посочени редът и начинът за получава-
не на наградите. 
 Оценяването е от компетентно 

жури (преподаватели по български език 
и литература от училищата на тери-
торията на община Айтос). 

Наградите са осигурени от Община 
Айтос.
 Всички участници получават гра-

мота.
 На отличените във всяка възрас-

това група ще бъдат присъдени награди.

За повече информация: тел.  0884 530 455
Заявка за участие – на сайта на Об-

щина Айтос – www.aytos.bg  

ОБЩИНА АЙТОС  ОБЯВЯВА КОНКУРС „МОЯТА БЪЛГАРИЯ 2025“
„ЗА БЪЛГАРИЯ – СЪКРОВЕНО“ – ЗА ИЗПЪЛНЕНИЕ НА ПОЕЗИЯ 

„Моята България 2024“
ФОТО: НП

76-а среща на 
айтозлии в София 

Мария 
Петрова 

на 75-ото 
издание на 

земляческата 
среща в Со-

фия – 2024 г.
ФОТО: НП

ПРОЯВИТЕ В АЙТОС И ОБЩИНАТА – ФЕВРУАРИ 2025 г.
(Предварителна програма)

Параклис-костница „Св. 
Димитър“ – град Айтос
ФОТО: НП



Н.В. Сливенски митрополит Арсений в Айтос 
за имения ден на протойерей Ромил 
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В храм „Св. Димитър“ беше отслужена Св. литургия в памет на Преподобни св. Ромил Видински

Обичам Ви всички. Под-
крепяйте ме! Ние сме 
едно цяло, защото сме 

едно тяло“, това каза раз-
вълнуван протойерей Ромил 
Георгиев днес (16 януари – бел. 
ред.), в отговор на десетките 
сърдечни благопожелания, 
които получи в Деня на Пре-
подобни св. Ромил Видински, 
чието име носи. 

На 16 януари в айтоския 
храм дойде Негово Високоп-
реосвещенство Сливенски 
митрополит Арсений, специ-
ално за Светата литургия в 
памет на Преподобни св. 
Ромил Видински и лично да 
поздрави за имения ден Про-
тойерей Ромил Георгиев. Пред 
айтоските миряни Владика-
та припомни свидетелства 
от житието на светеца, 
неоценимата му жертва към 
своите братя, и подчерта 
високоотговорната мисия на 
духовника днес. „Когато чо-
веците видят пред очите си 
добродетелите, примера и 
начина на живот на духовни-
ка, това повече увлича, защо-
то знаем онази латинска 
сентенция, че животът на 
свещеника е евангелие за на-
рода. Това показва колко ви-
сокоотговорно е служението 
му. Затова да сме честити и 
благодарни Богу, че Господ от 
млада възраст е призовал 
отец Ромил да му служи. Днес 
имаме духовното щастие и 
радост да поздравим достой-
ния свещенослужител в 
Светата ни епархийска църк-
ва – о. Ромил, който носи с 
чест и достойнство името 
на св. Ромил Видински. Добро-
детелите на св. Ромил ни 

дават на нас пътеуказател-
ни знаци как бихме могли да 
привлечем Божията благодат 
върху всяко наше дело и на-
чинание в нашия живот. Чрез 
смирение и пълно послушание 
на Бога. С такива добродете-
ли е украсен и нашият отец 
Ромил – преди всичко с него-
вата искрена вяра, посвеща-
вайки себе си в млада възраст 
да служи на Бога. Добродетел-
та на любовта, с която да-
рява всички нас, любов, която 
възгрява всекидневно чрез 
делата и служението. И раз-
бира се, онази добродетел, за 
която св. Григорий казва, че 
„в нея се съдържа и небесното, 
и земното – послушанието“. 
И със своето достойно слу-
жение и подкрепа отец Ромил, 
вярвам, ще бъде както досега, 
така и занапред, добрият 
пример за своята епархия – 
пример на вяра и добродетел-
ност, на благочестив живот“, 
каза в храма Н.В. митрополит 
Сливенски Арсений.

С думи на благодарност и 
признание за успешните ду-
ховни начинания на о. Ромил, 
от името на кмета Васил 
Едрев и гражданите, Калоян 
Калоянов – зам.-кмет на об-
щина Айтос поднесе на име-
ника поздравителен адрес и 
изящна пластика „Св. Йоан 
Кръстител“. „Благодарим Ви 
за Вашата отдаденост и за 
изключителните грижи, 
които полагате за 180-го-
дишния айтоски храм. За 
съдействието и съпричаст-
ността при организирането 
на всички значими за мест-
ната общност събития и 
празници. Ценим приноса Ви 
на духовен водач, който пази 
и продължава традициите. 
Нека и в годините напред, с 
енергията на младостта и 
със силата на вярата да бъ-
дете пример, приятел и водач 
на айтоската християнска 
общност. Желаем Ви крепко 
здраве и нови духовни начи-
нания! Да е честит и благо-

словен празникът Ви! Да са 
светли дните Ви и да бъде 
изпълнена с радост душата 
Ви! Безкрайната Божия обич 
и благодат да пребъдват в 
живота Ви!“, пише още в 
поздравителния адрес на 
кмета и екипа му до Прото-
йерей Ромил Георгиев.

Да уважат празника на о. 
Ромил, в Айтос дойдоха све-
щенослужители от епархи-
ята. На празника в храма 
бяха и презвитера Кристияна 
Георгиева и малкият син на 
о. Ромил – Серафим. Презви-
тера Кристияна също полу-
чи поздрави от Владиката 
като „необходим сътрудник 
и верен помощник“ на духов-
ника. „Не може свещеникът 
сам да носи два кръста – на 
семейството и големия кръст 
на църквата. Затова днес 
имен ден освен о. Ромил, праз-
нува и презвѝтерата“, каза 
още Негово Високопреосве-
щенство.

Честит празник, отче!

Изключителен интерес към 
премиерата – оказа се, всички 
са чели сборника „Разкази“ на 

адв. Костадинова 

Четеш и бързаш към края. 
Героите – обикновени, жи-
тейските истории – съвсем 
реални, а краят изненадващ. 
И в 19-те разказа на Добрина 
Костадинова усещането е за 
нещо близко, познато и в 

същото време – неочаквано. 
Очарова онази леко парлива 
обич към малкия град с пре-
димството на тихо място и 
познати хора, и с недоста-
тъците на глуха провинция. 
Героите – събирателен образ 
на добри познати, и в същото 
време – толкова добре худо-
жествено измислени, че можеш 
да ги припознаеш.

Писането на малък разказ 

е трудна работа – в кратък 
текст да вместиш и съдър-
жание, и идея. За да е ясно – 
защо е написан?! Тъкмо зато-
ва разказите в Сборника на 
Костадинова са различни от 
прочетеното досега – крат-
ки завършени истории с 
впечатляваща поанта. И 
като цяло – феноменален 
свят, населен с разностран-
ни характери и „невидими 

хора“, които по ненатрапчив 
начин ни показват своята 
обич, гняв, разочарование, 
комплекси, обсебеност…

Може би най-голямото 
предимство на първата кни-
га на айтозлийката е автор-
ският почерк. Стил, който 
вече ще търсиш и ще разпоз-
наваш, текстове, които 
отново ще чакаш и ще искаш 
да четеш. Защото през цяло-

то време усещаш топлината 
– скрита грижливо във всеки 
текст, изпълнен с образен 
език и обич към героите. А те 
са и добри, и лоши, и искрени, 
и не дотам, но различни и 
ярки. Герои, за всеки от кои-
то авторката може да напи-
ше дълго, и също толкова 
увлекателно повествование. 
А защо не и роман… 

И нека да не скромничим 

по айтоски като използваме 
определението „разказвач“ 
за авторката на сборника 
„Разкази“. Нали най-добрите 
разказвачи са писателите. А 
мерилото – въздействащите 
и стойностните книги.

Добрина Костадинова е 
откритие – не само за Айтос, 
но и за литературата. Успех 
на сборника „Разкази“ и в София!

НП

Да не скромничим по айтоски – Добрина Костадинова  
е откритие за литературата

Книгата представи поетесата с китара Татяна 
Йотова     ФОТО: НП

Специални гости на премиерата в Айтос бяха Марисиана Влашева и Ми-
хаил Михайлов от Издателство Академия „Знание“

Автографи 
от Добрина 

Костадинова за 
най-нетърпели-

вите, подписа-
ни „на коляно“

Владиката пристигна в Айтос, за да поздрави лично отец Ромил

Презвитера 
Кристияна 

почерпи всички 
в храма за 

празника
ФОТО: НП

Зам.-кметът Калоян Калоянов поздрави протойерей Ромил и 
му благодари за доброто партньорство с Община Айтос
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Сребърен успех за  
СК „Спартак“ – Созопол 
на ДЛП по ММА

Филм по бестселъра на Савко Калата: 
„Да оцелееш в ада“ на големия екран

Обновеният Мага-
решки площад в 
Созопол се утвърди 

като новото сърце на 
градския парк, предлагай-
ки уникални възможности 
за забавление, спорт и 
релакс на всички възрасти. 
Официалното откриване 
на площадката бе съпро-
водено с много емоции, 
детски песни и стихотво-
рения, подготвени от 
малчуганите на детска 
градина „Здравец“. Те из-
пълниха с радост сърцата 
на гостите, като съще-
временно дадоха начало на 
играта по новите съоръ-
жения. Празникът бе до-
пълнен с водосвет за 
здраве, извършен от отец 
Димитър, който освети 
новото пространство и 
пожелаваше благополучие 
на всички, които ще го 
посещават. Магарешкият 
площад е не само място за 
забавление, но и изключи-
телен пример за устой-
чиво и модерно развитие 
на градската среда. Про-
ектът е създаден с цел да 
подобри качеството на 
живот в Созопол и да 
предостави нови възмож-
ности за отдих и спорт 
за местните жители и 
туристи. Това е първо-
класно място, което 

обединява различни поко-
ления и предоставя усло-
вия за активен и спокоен 
начин на живот. 

Някои от основните 
характеристики на обно-
веното пространство 
включват детска площад-
ка с два батута, три 
триизмерни бабуни и 
скулптура на две магарен-
ца, изработена от скулп-
тора Александър Давидов. 
Кметът Тихомир Янакиев 
припомни историята на 
площада, като сподели, че 
тук някога са били връз-
вани магарета, а самият 

Созопол е бил съсредото-
чен основно в старата 
част на града. Това място 
носи със себе си част от 
историята на града, като 
същевременно предлага 
възможности за модерни 
забавления и активности. 

Обновеното простран-
ство е изцяло пригодено 
за хора с увреждания и 
майки с колички, като са 
взети предвид всички 
нужди за удобство и без-
опасност. Детската пло-
щадка включва съоръжения, 
които осигуряват безо-
пасно забавление за най-

малките, а комбинирано-
то детско съоръжение 
тип „Кораб“ е не само за-
бавно, но и вдъхновява 
въображението на децата. 
За по-големите посети-
тели е създаден нов кът 
за стрийт фитнес, който 
е подходящ за всички въз-
расти и който лично беше 
изпробван от кмета Яна-
киев, демонстрирайки 
ангажимента на община-
та към здравето и благо-
състоянието на гражда-
ните.

Продължава на стр. 4

Магарешки площад – мястото, 
което обединява поколения

Историята на Савко 
Калата е истински фе-
номен, разказан със силни 
емоции и неизречени ис-
тини. Той е не само писа-
тел на „Вълча изповед“, 
„Да оцелееш в ада“, „Зам-
ръзналият Созопол“ и 
„Созопол, улица Рибарска“, 
но и човек, който преми-
нава през живота със 
силата на една легенда. 
Неговият свят е обогатен 
с множество влияния, 
богатство от преживя-
вания и любов, която е 
устояла на изпитания, 
които малцина биха мог-
ли да понесат. Казват, 
че той е „Созополският 
Чудомир“, а това не е 
случайно – както велики-
ят писател, така и Сав-
ко е изградил своя живот 
върху вечните ценности 
на човешките взаимоот-
ношения и битки с въ-
трешни и външни демо-
ни.

Не може да се говори 
за Савко Калата без да се 
спомене Созопол. Това 

малко, но значимо бъл-
гарско градче е не само 
неговият дом, но и мяс-
тото, което вдъхновява 
и формира неговия живот 
и писателска кариера. 
Созопол е повече от гео-
графско местоположение 
за него – това е неговото 
убежище, пространство 
за размишления и свиде-
тел на многото му обра-
ти. И именно в Созопол 
започва неговата тран-
сформация – от човек, 
който се съмняваше в 
себе си, до автор, който 
става признат и почитан.

Но животът на Савко 
не е само писателско 
перо и тихи дни сред 
морето. Той е и човек, 
преминал през големи 
изпитания и множество 
неочаквани обрати. Един 
от тях идва с неговата 
жена – Желязната лейди, 
която е не само стълб, 
но и вдъхновител на 
всичко, което е постигнал.

Продължава на стр. 4
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На 3 и 4 януари 2025 
г. в град Стара 
Загора се проведе 

Държавното лично пър-
венство (ДЛП) по ММА, 
което събра над 250 със-
тезатели от 23 отбора 
от цялата страна. Съ-
битието се превърна в 
истински празник за 
бойните спортове, а 
Созопол също имаше своя 
повод за гордост.

Спортен клуб „Спар-
так“ Созопол бе пред-
ставен от двама състе-
затели при мъжете, 

които показаха воля, 
умения и боен дух. В ка-
тегория до 88,4 кг Нико-
лай Бинков се открои със 
своето впечатляващо 
представяне. Със серия 
от доминиращи двубои 
той си проправи път до 
финала, където завоюва 
сребърен медал – пости-
жение, което носи прес-
тиж както за него, така 
и за клуба.

„Гордеем се с Николай 
и с усилията на целия 
екип на СК „Спартак“ – 
Созопол. Това е само на-

чалото за нашите със-
тезатели“, коментираха 
от ръководството на 
клуба.

ДЛП в Стара Загора 
затвърди високото ниво 
на българските бойци, а 
успехите на „Спартак“ 
– Созопол са поредното 
доказателство, че и 
малките градове могат 
да бъдат дом на големи 
таланти.

Поздравления за Ни-
колай Бинков и целия екип 
на клуба – Созопол може 
да бъде горд с вас!

ОБЯВА

Комплекс за социални услуги и здравео-
пазване – община Созопол обявява процеду-
ра за подбор на длъжност „здравен медиатор“

Необходими документи:
– Автобиография;
– Мотивационно писмо;
– Копие от диплома за завършено средно 

образование;
– Заявление по образец;
Образец на заявлението се получава във 

фронт-офиса на Комплекс за „Социални ус-
луги и здравеопазване“ – Община Созопол.

Изисквания към кандидатите:
– Завършено средно образование;
– Принадлежност към местна уязвима ет-

ническа общност;
– Познаване на здравните и социални 

проблеми на общността;
– Владеене на езика на общността;
– Комуникативни умения;
– Компютърна грамотност (MS Word, Internet);

Провеждане на подбора (в рамките на един 
ден):

– Разглеждане на постъпилите документи 
от комисия.

– Провеждане на интервю с кандидатите, 
одобрени по документи.

Дата, час и място на провеждане на под-
бора:

Ще бъдат обявени допълнително, след из-
тичане на срока за кандидатстване.

Краен срок за подаване на документи: 
15.02.2025 год.

Документите се подават във фронт-офиса 
на Комплекс за „Социални услуги и здравео-
пазване“, Община Созопол на адрес: пл. „Хан 
Крум“ №2

Кратко описание на длъжността „Здравен 
медиатор“

– Работа с клиенти и подпомагане на неза-
познатите със здравната система за получа-
ване на достъп до здравни услуги.

– Посредничество между уязвими групи и 
здравни и социални служби, придружаване.

– Работа с ОПЛ и други здравни специали-
сти и институции за повишаване на имуниза-
ционния статус на децата.

– Подпомагане при попълване на различни 
документи.

– Участие в организиране на здравни про-
филактични мероприятия и мероприятия за 
повишаване на здравната култура.

Може да изтеглите документа и от интернет 
страницата на общината на адрес:

https://sozopol.bg/…/obyavleniya-za-konkursi-
za-obshtinski…

Информация за професията „здравен ме-
диатор“ можете да намерите на www.
zdravenmediator.net

ОБЯВА

ЦЕНТРАЛНО ВОЕННО ОКРЪЖИЕ
ВОЕННО ОКРЪЖИЕ II СТЕПЕН - БУРГАС
гр. Бургас, 8000, ул. „Цар Асен” № 4, 

телефон 02/92 23876

Военно окръжие II степен – Бургас съобщава, че със 
заповед на командира на Военновъздушните сили № 
РД-19/08.01.2025 г., са обявени 117 (сто и  седемна-
десет) вакантни длъжности за войници във Военновъз-
душните сили за приемане на военна служба на лица, 
завършили граждански средни или висши училища в 
страната и в чужбина, във военни формирования (в.ф.) 

от Военновъздушните сили – гарнизони Костинброд, 
Безмер, Божурище, Радишево, Боровец, Щръклево, 
Пловдив, Добри дол, Банкя, Балчик и Полски Градец.

• за в. ф 26600-Братово – 4 места;
• за в. ф 26720-Черноморец – 3 места.

Срок за подаване на документи – 28.02.2025 г.
Повече информация за кандидатстването и подава-

нето на документите можете да получите  в сайта на ЦВО 
http://www.comd.bg/, както и в сградата на Военно ок-
ръжие II степен – Бургас и в офисите за военен отчет в 
общини: Бургас, Айтос, Камено, Карнобат, М. Търново, 
Несебър, Поморие, Приморско, Руен, Созопол, Средец, 
Сунгурларе и Царево.

ОБЯВА

ЦЕНТРАЛНО ВОЕННО ОКРЪЖИЕ
ВОЕННО ОКРЪЖИЕ II СТЕПЕН - БУРГАС
гр. Бургас, 8000, ул. „Цар Асен” № 4, 

телефон 02/92 23876

Военно окръжие II степен – Бургас съобщава, че  със 
заповед на командира на Военновъздушните сили № 
РД-19/08.01.2025 г., са обявени 117 (сто и седемнадесет) 

вакантни длъжности за войници във Военновъздушните 
сили за приемане на военна служба на лица, завършили 
граждански средни или висши училища в страната и в 
чужбина, във военни формирования от Военновъздуш-
ните сили. Срок за подаване на документи - до 29.03.2025 
г. Повече информация за кандидатстването и подаването 
на документите можете да получите  в сайта на ЦВО - http://
www.comd.bg/, в сградата на Военно окръжие II степен 
– Бургас на ул. „Цар Асен” № 4,  на тел. 0882552009 и в 
офисите за военен отчет в общините.



III24 ЯНУАРИ 2025

О Б Я В А

На основание чл.58 от Наредба за реда за придобиване, 
управление и разпореждане с общинска собственост на 
Община Созопол, във връзка с изпълнение на Решение 
№ 406 от Протокол № 15/17.12.2024 год., на Общински 
съвет Созопол, съгл. Решение по т. 4 от Протокол № 
1/20.01.2025 год. на Комисия чл.59, ал.6 от НРПУРОС /
назначена със Заповед № 8-Z-404/11.04.2024 г. на Кмета 
на Община Созопол/ Кметът на Община Созопол открива 
публичен търг с тайно наддаване за отдаване под наем на 
недвижим имот – частна общинска собственост, предста-
вляващ: самостоятелен обект в сграда с идентификатор 
40124.501.768.1.3 /ЕКАТТЕ – четиридесет хиляди сто 
двадесет и четири, кадастрален район – петстотин и 
едно, поземлен имот – седемстотин шестдесет и осем, 
сграда – едно, обект – три/, с площ 239 кв. м. /двеста 
тридесет и девет квадратни метра/, с предназначениe 
на самостоятелния обект „За търговска дейност“, брой 
нива на обекта 1 /едно/, с адрес: Община Созопол, 
с. Крушевец, ул. „П. К. Яворов”, ет. 1, находящ се в 
сграда с идентификатор 40124.501.768.1, построена 
в поземлен имот с идентификатор 40124.501.768, по 
КККР одобрени със Заповед № РД-18-772/01.11.2019 
год. от изпълнителния директор на АГКК, при съседни 
самостоятелни обекти в сградата: на същия етаж – 
40124.501.768.1.4; под обекта – няма; над обекта 
– 40124.501.768.1.2,

Начална тръжна месечна наемна цена да се ползва 
одобрената от Общински съвет Созопол пазарна оценка, 
в размер 350,00 лв. /триста и петдесет лева/, без ДДС.

Стъпка за наддаване – 17,50 лв. /седемнадесет лева 
и петдесет стотинки/ – 5% от началната тръжна цена.

Размер на депозита за участие в процедурата – 35,00 
лв. /тридесет и пет лева/.

Депозитът се внася по банкова сметка на община 
Созопол при „ЦЕНТРАЛНА КООПЕРАТИВНА БАНКА“ 
АД– IBAN BG41 CECB 9790 3379 9626 02.

Цена на тръжната документация – 30.00 лв. /
тридесет лева/,без ДДС. 

Документи за участие се закупуват от касата в Цен-
търа за Административно информационно обслужване 
находящ се в Административната сграда на Община 
Созопол – пл. ”Хан Крум” № 2, всеки работен ден, но 
до 12.00 ч. на 10.02.2025 г.

Право на участие имат физически и юридически 
лица, които нямат непогасени данъчни задължения 
към Община Созопол, не са в процедура по ликвида-
ция или обявяване в несъстоятелност /за ЕТ и ЮЛ/.

Предложения за участие в тръжната процедура се 
подават лично от кандидатите или от техни упълномо-
щени представители в запечатани непрозрачни пликове, 
с ненарушена цялост всеки работен ден в Центъра за 
Административно информационно обслужване находящ 
се в Административната сграда на Община Созопол – пл. 
”Хан Крум” № 2 до 17.15 часа на 10.02.2025 г. Върху 
плика се отбелязват името на участника и цялостното 
наименование на обекта. В плика с предложението за 
участие се представят всички изискуеми от тръжната 
документация документи. Към момента на подаване 
на предложението се представя копие от документа, 
доказващ внасянето на депозита. В плика се прилагат 
и документи, установяващи представителната власт на 
упълномощеното лице.

Спечелилият търга в 14-дневен срок от връчване на 
заповедта за обявяване на резултатите внася по сметка 
на Община Созопол, предложената от него цена увели-
чена с местен данък, като от нея се прихваща внесеният 
депозит за участие.

Оглед се прави от участник закупил тръжна докумен-
тация в определен от общинската администрация ден 
и час в срока определен по-горе след предварителна 
заявка, тел. за контакти: 0550 / 25772.

Търгът ще се проведе на 11.02.2025 год. от 14:20 часа 
в сградата на Община Созопол в съответствие с описаните 
тук и утвърдени от Кмета на Община Созопол условия.

Допълнителна информация: тел.0550/ 25772.

ТИХОМИР ЙОРДАНОВ ЯНАКИЕВ
Кмет на община Созопол

О Б Я В А

На основание чл.58 от Наредба за реда за придобиване, 
управление и разпореждане с общинска собственост на 
Община Созопол, във връзка с изпълнение на Решение 
№ 409 от Протокол № 15/17.12.2025 г., на Общински 
съвет Созопол съгл. Решение по т.5 от Протокол № 
1/20.01.2025 г. на Комисия чл.59, ал.6 от НРПУРОС 
/назначена със Заповед № 8-Z-404/11.04.2024 г. на 
Кмета на Община Созопол/, открива публичен търг с 
тайно наддаване за отдаване под аренда на недвижими 
имоти – частна общинска собственост, представляващи:

1.Поземлен имот с идентификатор 40124.22.12 /
ЕКАТТЕ – четиридесет хиляди сто двадесет и четири, 
кадастрален район – двадесет и две, поземлен имот – 
дванадесет/, находящ се в местност „Дамвето“, землището 
на село Крушевец, Община Созопол, с площ 272 717 
кв.м. /двеста седемдесет и две хиляди седемстотин 
и седемнадесет квадратни метра/, ТПТ: „Земеделска“, 
НТП: „Нива“, категория – 9 /девета/;

2. Поземлен имот с идентификатор 40124.23.11 /
ЕКАТТЕ – четиридесет хиляди сто двадесет и четири, 
кадастрален район – двадесет и три, поземлен имот 
– единадесет/, находящ се в местност „Дамвето“, зем-
лището на село Крушевец, Община Созопол, с площ 
8 677 кв.м. /осем хиляди шестстотин седемдесет 
и седем квадратни метра/, ТПТ: „Земеделска“, НТП: 
„Нива“, категория – 9 /девета/;

3. Поземлен имот с идентификатор 40124.95.16 /

ЕКАТТЕ – четиридесет хиляди сто двадесет и четири, 
кадастрален район – деветдесет и пет, поземлен имот 
– шестнадесет/, находящ се в местност „Бедри бунар“, 
землището на село Крушевец, Община Созопол, с площ 
9 998 кв.м. /девет хиляди деветстотин деветдесет 
и осем квадратни метра/, ТПТ: „Земеделска“, НТП: 
„Нива“, категория – 4 /четвърта/;

За имот с идентификатор 40124.22.12:
Начално тръжно годишно арендно плащане за имота 

е в размер на 2 790,00 лв. /две хиляди седемстотин 
и деветдесет лева/

Стъпка за наддаване – 5% от началната тръжна цена 
в размер на 139,50 лв. /сто тридесет и девет лева и 
петдесет стотинки/.

Размер на депозита за участие в процедурата – 
279,00 лв. /двеста седемдесет и девет лева/ – 10% 
от началната тръжна цена.

За имот с идентификатор 40124.23.11:
Начално тръжно годишно арендно плащане за имота 

е в размер на 90,00 лв. /деветдесет лева/
Стъпка за наддаване – 5% от началната тръжна цена в 

размер на 4,50 лв. /четири лева и петдесет стотинки/.
Размер на депозита за участие в процедурата – 9,00 

лв. /девет лева/ – 10% от началната тръжна цена.

За имот с идентификатор 40124.95.16:
Начално тръжно годишно арендно плащане за имота 

е в размер на 110,00 лв. /сто и десет лева/
Стъпка за наддаване – 5% от началната тръжна цена 

в размер на 5,50 лв. /пет лева и петдесет стотинки/.
Размер на депозита за участие в процедурата – 11,00 

лв. /единадесет лева/ – 10% от началната тръжна цена.
Депозититите се внасят по банкова сметка на 

община Созопол при „ЦЕНТРАЛНА КООПЕРАТИВНА 
БАНКА“ АД– IBAN BG41 CECB 9790 3379 9626 02

Цена на тръжната документация – 30.00 лв. /
тридесет лева/ без ДДС.

Документи за участие се закупуват от касата в Цен-
търа за Административно информационно обслужване 
находящ се в Административната сграда на Община 
Созопол – пл.”Хан Крум” № 2, всеки работен ден, но 
до 12.00 ч. на 10.02.2025 год.

Право на участие имат физически и юридически 
лица, които нямат непогасени данъчни задължения 
към Община Созопол, не са в процедура по ликвида-
ция или обявяване в несъстоятелност /за ЕТ и ЮЛ/.

Предложения за участие в тръжната процедура 
се подават лично от кандидатите или от техни упъл-
номощени представители в запечатани непрозрачни 

пликове, с ненарушена цялост всеки работен ден в 
Центъра за Административно информационно об-
служване находящ се в Административната сграда 
на Община Созопол – пл. ”Хан Крум” № 2 до 17.15 
часа на 10.02.2025 год. Върху плика се отбелязват 
името на участника и цялостното наименование на 
обекта. В плика с предложението за участие се пред-
ставят всички изискуеми от тръжната документация 
документи. Към момента на подаване на предложението 
се представя копие от документа, доказващ внасянето 
на депозита. В плика се прилагат и документи, установя-
ващи представителната власт на упълномощеното лице.  
 Спечелилият търга в 14-дневен срок от връчване на 
заповедта за обявяване на резултатите внася по сметка на 
Община Созопол, предложената от него цена увеличена с 
местен данък и административна такса с включено ДДС, 
като от нея се прихваща внесеният депозит за участие.

Оглед се прави от участник закупил тръжна докумен-
тация в определен от общинската администрация ден 
и час в срока определен по-горе след предварителна 
заявка, тел. за контакти: 0550 / 25772.

Търгът ще се проведе на 11.02.2025 год. от 14:30 
часа в сградата на Община Созопол в съответствие с 
описаните тук и утвърдени от Кмета на Община Созопол 
условия.

Допълнителна информация: тел.0550/ 25772.

ТИХОМИР ЙОРДАНОВ ЯНАКИЕВ
кмет на община Созопол 

О Б Я В А

На основание чл.80 от Наредба за реда за придобиване, 
управление и разпореждане с общинска собственост, 
и във връзка с изпълнение на Решение на Общински 
съвет Созопол №411 от Протокол №15/17.12.2024г., 
съгл. решение по т.1 от Протокол №1/20.01.2025г. 
на Комисия чл.59, ал.6 от НРПУРОС, назначена със 
Заповед №8-Z-404/11.04.2024 г.открива процедура за 
провеждане на публично оповестен конкурс за отдаване 
под наем на Самостоятелен обект в сграда, с предназ-
начение: „За делова и административна дейност”, 
с идентификатор -67800.504.224.4.1 /по единния 
класификатор на административно-териториалните 
и териториалните единици /ЕКАТТЕ/ – шестдесет и 
седем хиляди и осемстотин, кадастрален район – 
петстотин и четири, поземлен имот – двеста двадесет 
и четири, сграда – четири, обект – едно/ с адрес– 
пл.“Черно море“№1, бл.2, ет.0, с площ от 116 кв.м. 
/сто и шестнадесет квадратни метра/, брой нива на 
обекта 1/едно/, находящ се в сграда с идентификатор 
67800.504.224.4, разположена в поземлен имот с 
идентификатор 67800.504.224, идентичен с УПИ 
XI-общ. в кв.49 по плана на гр.Созопол 

Начална конкурсна месечна наемна цена – 1 600,00 
лв/хиляда и шестстотин лева/ без ДДС 

 Размер на депозита за участие в процедурата 
– 160,00 лв. /сто и шестдесет лева ./

Цена на тръжната документация – 30,00лв.,/
тридесет лева/ без ДДС.

Срок за отдаване под наем – 10 /десет/ години.
Начин на плащане – предложената наемна цена за 

първия месец се заплаща преди подписване на договора 
като се прихваща депозитът за участие в конкурсната 
процедура. Заплащането на наемната цена за следващите 
месеци се внасят до 10/десето/число всеки следващ 
месец на срока по договора.

Депозитът се внася по банкова сметка на община 
Созопол при „ЦЕНТРАЛНА КООПЕРАТИВНА БАНКА“ 

АД– IBAN BG41 CECB 9790 3379 9626 02.
Изисквания към кандидатите: да са физически 

лица или търговци по смисъла на чл.1 от Търговския 
закон; да не са в производство по ликвидация или 
несъстоятелност.

 Документи за участие в конкурса се закупуват от 
касата в Центъра за Административно информационно 
обслужване находящ се в Административната сграда на 
Община Созопол – площад ”Хан Крум” № 2 от всеки 
работен ден от 8.30ч. до 17.15ч./, но до 12.00ч. на 
10.02.2025г.

 Предложения за участие в конкурсната процедура 
се подават лично от кандидатите или от техни упъл-
номощени представители в запечатани непрозрачни 
пликове, с ненарушена цялост всеки работен ден в 
Центъра за Административно информационно обслужване 
находящ се в Административната сграда на Община 
Созопол – площад ”Хан Крум” № 2 до 17.15 часа на 
10.02.2025год. Върху плика се отбелязват името на 
участника и предмета на конкурса.

Оглед ще се извършва всеки работен ден с предста-
вител от Община Созопол от 10.00 до 12.00 часа след 
предварителна заявка и закупена конкурсна документация 
до изтичане на крайния срок за подаване на офертите.

 Конкурсът ще се проведе на 11.02.2025г. от 15.00 ч. 
в сградата на община Созопол в съответствие с описаните 
тук и утвърдени от кмета на община Созопол условия.

Спечелилият конкурса в 14-дневен срок от връ-
чване на заповедта за определяне на наемател внася 
по сметка на община Созопол предложената наемна 
месечна цена, като се прихваща внесеният депозит за 
участие. В случай, че той не направи това, кметът на 
община Созопол със заповед ги обявява за декласирани 
и внесените депозити за участие не се възстановяват, 
а за спечелил се обявява участникът, класиран на 
следващо място.

Допълнителна информация: тел.0550/25772; 0550/25771

ТИХОМИР ЙОРДАНОВ ЯНАКИЕВ
Кмет на община Созопол

О Б Я В А

На основание чл.59, ал.7 от Наредба за реда за 
придобиване, управление и разпореждане с общинска 
собственост на oбщина Созопол, и във връзка с изпъл-
нение на Решение №413 от Протокол №15/17.12.2024г., 
на Общински съвет Созопол, съгл. Решение по т.3 от 
Протокол №1/20.01.2025г. на Комисия чл.59, ал.6 от 
НРПУРОС, назначена със Заповед № 8-Z-404/11.04.2024 
г. на Кмета на община Созопол, открива публичен търг с 
тайно наддаване за продажба на движими вещи – частна 
общинска собственост, представляващи: 

– лек автомобил марка „Ландровер“, модел „Диска-
въри“, рама № SALLTGM882A755207, с регистрационен 
номер А 6245 КХ;

– лек автомобил марка „ВАЗ 21214“ с рама № 
ХТА21214081890124, с регистрационен номер А 3957 КМ;

Начална тръжна-продажна цена да се ползват 
одобрените с Решение № 413/17.12.2024 г., на 
Общински съвет Созопол удостоверения за застрахо-
вателна стойност:

№ по 
ред 

Наименование на ДМА Брой Стойност без 
ДДС

1 Лек автомобил марка 
„Ландровер“, модел 
„Дискавъри“

1 750,00 лв.

2 Лек автомобил модел 
марка „ВАЗ 21214“

1 1 200,00 лв

1 950,00 лв
 
Всеки участник може да подаде ценово предло-

жение за една или всички позиции
Стъпка за наддаване – 5% от началната тръжна 

цена за всеки ДМА.
Размер на депозита за участие в процедурата – 10 

% от началната тръжна цена за всеки ДМА.
Депозитът се внася по банкова сметка на община 

Созопол при „ЦЕНТРАЛНА КООПЕРАТИВНА БАНКА“ 
АД– IBAN BG41 CECB 9790 3379 9626 02.

Цена на тръжната документация – 30,00 лв. /
тридесет лева/ без ДДС.

Документи за участие се закупуват от касата в Центъра 
за Административно информационно обслужване находящ 
се в Административната сграда на Община Созопол – 
ул.”Хан Крум” № 2, всеки работен ден от 08:30 часа до 
17:15 часа, но до 12:00 часа на 10.02.2025 г.

Право на участие имат ФЛ и ЮЛ, които не са в 
процедура по ликвидация или обявяване в несъсто-
ятелност /за ЕТ и ЮЛ/.

Предложения за участие в тръжната процедура се 
подават лично от кандидатите или от техни упълномо-
щени представители в запечатани непрозрачни пликове, 
с ненарушена цялост всеки работен ден в Центъра за 
Административно информационно обслужване находящ 
се в Административната сграда на Община Созопол 
– пл.”Хан Крум” № 2 до 17:15 часа на 10.02.2025 
год. Върху плика се отбелязват името на участника и 
цялостното наименование на вещите. В плика с пред-
ложението за участие се представят всички изискуеми 
от тръжната документация документи. Към момента на 
подаване на предложението се представя 

копие от документа, доказващ внасянето на депозита. 
В плика се прилагат и документи, установяващи пред-
ставителната власт на упълномощеното лице. 

Спечелилият търга в 14-дневен срок от връчване на 
заповедта за обявяване на резултатите внася по сметка 
на Община Созопол, предложената от него цена увели-
чена с местен данък и с включено ДДС, като от нея се 
прихваща внесеният депозит за участие.

Оглед се прави от участник закупил тръжна докумен-
тация в определен от общинската администрация ден 
и час в срока определен по-горе след предварителна 
заявка, тел. за контакти: 0550 / 25772.

Търгът ще се проведе на 11.02.2025 г. от 14:00 часа 
в сградата на община Созопол в съответствие с описаните 
тук и утвърдени от Кмета на община Созопол условия.

Допълнителна информация: тел.0550/ 25772.

ТИХОМИР ЯНАКИЕВ
Кмет на община Созопол

О Б Я В А

На основание чл.58 от Наредба за реда за придобиване, 
управление и разпореждане с общинска собственост на 
Община Созопол, във връзка с изпълнение на Решение № 
412 от Протокол №15/17.12.2024 г., на Общински съвет 
Созопол съгл. Решение по т.2 от Протокол №1/20.01.2025 
г. на Комисия чл.59, ал.6 от НРПУРОС /назначена със 
Заповед № 8-Z-404/11.04.2024 г. на Кмета на Община 
Созопол/, открива публичен търг с тайно наддаване за 
отдаване под наем на недвижим имот – частна общинска 
собственост, представляващ: – ПИ с идентификатор 
63029.107.281 /по единен класификатор на админи-
стративно-териториалните и териториалните единици 
(ЕКАТТЕ) – шестдесет и три хиляди двадесет и девет, 
кадастрален район – сто и седем, поземлен имот – 
двеста осемдесет и едно/, с площ 6 773 квадратни 
метра (кв.м.) /шест хиляди седемстотин седемесет 
и три квадратни метра/, трайно предназначение на 
територията (ТПТ): „Земеделска“, начин на трайно 
ползване (НТП): „друг вид поземлен имот без опре-
делено стопанско значение“, категория – 4 /четвърта/, 
находящ се в община Созопол, с. Росен, местност 
„Ашламите“, по кадастрална карта и кадастрални 
регистри /КККР/ одобрени със Заповед № РД-18-
56/29.09.2015 год. на изпълнителния директор на 
Агенция по геодезия, картография и кадастър /АГКК/, 
при граници и съседи: 63029.124.183, 63029.107.125 
и 63029.107.282

Начална тръжна годишна наемна цена на имота е в 
размер на 306,00 лв. /триста и шест лева/

Стъпка за наддаване – 5% от началната тръжна цена 
в размер на 15,30 лв. /петнадесет лева и тридесет 
стотинки/.

Размер на депозита за участие в процедурата – 30,60 
лв. /тридесет лева и шестдесет стотинки/ – 10% от 
началната тръжна цена .

Депозитът се внася по банкова сметка на община 
Созопол при „ЦЕНТРАЛНА КООПЕРАТИВНА БАНКА“ 
АД– IBAN BG41 CECB 9790 3379 9626 02

Цена на тръжната документация – 30.00 лв. /
тридесет лева/ без ДДС.

Документи за участие се закупуват от касата в Центъра 
за Административно информационно обслужване находящ 
се в Административната сграда на Община Созопол – 
пл.”Хан Крум” № 2, всеки работен ден, но до 12.00 ч. 
на 10.02.2025 год.

Право на участие имат физически и юридически 
лица, които нямат непогасени данъчни задължения 
към Община Созопол, не са в процедура по ликвида-
ция или обявяване в несъстоятелност /за ЕТ и ЮЛ/.

Предложения за участие в тръжната процедура се 
подават лично от кандидатите или от техни упълномо-
щени представители в запечатани непрозрачни пликове, 
с ненарушена цялост всеки работен ден в Центъра за 
Административно информационно обслужване находящ 
се в Административната сграда на Община Созопол 
– пл. ”Хан Крум” № 2 до 17.15 часа на 10.02.2025 
год. Върху плика се отбелязват името на участника и 
цялостното наименование на обекта. В плика с пред-
ложението за участие се представят всички изискуеми 
от тръжната документация документи. Към момента на 
подаване на предложението се представя копие от до-
кумента, доказващ внасянето на депозита. В плика се 
прилагат и документи, установяващи представителната 
власт на упълномощеното лице. 

 Спечелилият търга в 14-дневен срок от връчване на 
заповедта за обявяване на резултатите внася по сметка на 
Община Созопол, предложената от него цена увеличена с 
местен данък и административна такса с включено ДДС, 
като от нея се прихваща внесеният депозит за участие.

Оглед се прави от участник закупил тръжна докумен-
тация в определен от общинската администрация ден 
и час в срока определен по-горе след предварителна 
заявка, тел. за контакти: 0550 / 25772.

Търгът ще се проведе на 11.02.2025 год. от 14:15 часа 
в сградата на Община Созопол в съответствие с описаните 
тук и утвърдени от Кмета на Община Созопол условия.

Допълнителна информация: тел.0550/ 25772.

ТИХОМИР ЯНАКИЕВ 
кмет на община Созопол:

ОБЩИНА СОЗОПОЛ

ОБЩИНА СОЗОПОЛ

ОБЩИНА СОЗОПОЛ

ОБЩИНА СОЗОПОЛ

ОБЩИНА СОЗОПОЛ
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Филм по бестселъра на Савко Калата: 
„Да оцелееш в ада“ на големия екран

Редактор 
БЕТИНА ДОЛАПЧИЕВА

Приложението „Созопол“ 
излиза през седмица в петък

Тел.: 0550 25775
e-mail: press@sozopol.bg

Продължение от стр. 1

Озеленяването на пар-
ка е не само естетическо, 
но и функционално, като 
увивни и многогодишни 
растения създават при-
ятна атмосфера и свежест, 
а новите пътеки и алеи 
правят разходките още 
по-приятни. Модерни 
пейки, включително со-

ларни пейки с Wi-Fi, оси-
гуряват комфорт за по-
чивка и свързаност с 
интернет, което е из-
ключително удобно за 
посетителите. Масите 
за игри, разположени в 
различни части на парка, 
предоставят простран-
ство за социализация и 
забавление в свободното 
време. Също така, за ве-

лосипедистите са пред-
видени специални велос-
тойки, а питейната 
фонтанка ще осигури 
освежаване за всички 
активни посетители, 
които се движат из пар-
ка. Кошчетата за отпа-
дъци, разположени на 
стратегически места, 
осигуряват поддържане-
то на чистотата в об-

новената зона. Всичко 
това ще радва граждани-
те дълго само ако всички 
ние го пазим и се грижим 
за него. 

Проектът за ренови-
рането на Магарешкия 
площад е осъществен с 
финансиране от ДБ СЕБРА 
за 2024 г. на стойност 
908  500 лв. Съществени 
усилия за реализирането 
му вложиха екипите на 
строителната фирма 
ДЗЗД ИЗГРЕВ, които се 
погрижиха за физическо-
то изграждане на инфра-
структурата, както и 
фирмата „Идея сервиз“ 
ЕООД, отговорна за пар-
ковото оборудване. Стро-
ителният надзор бе 
осъществен от ПГМ-28 
КОНСУЛТ, а авторският 
надзор бе предоставен на 
„ИНЖПРОЕКТ“ ООД. Ре-
новацията на площада не 
само че трансформира 
това пространство, но и 
създаде условия за дъл-
готрайно и устойчиво 
ползване от всички граж-
дани и посетители на 
Созопол.

Магарешки площад – мястото, което обединява поколения

Продължение от стр. 1

Това е жена, която е 
била до него през всяко 
едно изпитание, човек, 
който е разбрал неговия 
непокорен характер и му 
е помагал да преодолява 
рисковете, с които живо-
тът му е бил изпълнен. Тя 
е основата, която му е 
дала силата да продължи 
и да бъде този, който е 
днес.

Историята на Савко 
Калата няма как да бъде 
пълна без да се спомене и 
успехът му в литерату-
рата. Когато той получа-
ва предложение от фирма, 
ситуирана в Стокхолм, 
Швеция и дава права върху 
книгите си на Бисерка 
Борисова за платформата 
„Сторител“, резултатът 
не закъснява – само вто-
рата седмица след като 
произведенията му са 
качени, той получава на-
града за второ място. 
Това признание не е само 
за неговото творчество, 
но и за неговия път на 
преодоляване на вътреш-
ни бариери, за осъзнаване-
то на таланта, който е 
носил в себе си, но който 
не е бил открит дълго 
време. Истинска награда 
за човека, който решава 
да поеме по неочакван път 
и да изгради своята лите-
ратурна кариера, незави-
симо от съмненията и 
противоречията.

След като става част 

от Съюза на 
българските 
писатели през 
2 0 2 3  г о д и н а , 
Савко Калата е 
получил призна-
ние и за живота 
си извън лите-
ратурата. Фил-
мът, който се 
готви да бъде 
н а п р а в е н  п о 
неговата авто-
биография „Да 
оцелееш в ада“, 
ще разкрие най-
личните и емо-
ционални момен-
ти от неговото 
съществуване. 
Р е ж и с ь о р  н а 
този проект е 
Владо Тодоров, 
човек с опит и успехи в 
Холивуд, който работи с 
легендарни имена, като 

Стивън Спилбърг, сътруд-
ничи си с Warner Brothers. 
Този филм ще бъде не само 

възможност да се разкрие 
личната история на Сав-
ко, но и начин да се изслед-
ват сложността и про-
тиворечията на живота 
му, които в крайна сметка 
го правят човек със свое-

то собствено място в 
българската културна 
история.

Както всяка велика 
история, и тази на Савко 
Калата има своите тъмни 
и светли страни. Той е 

изправен пред реалността 
на подземния свят, но 
същевременно не губи 
възможността да бъде 
благодарен и искрен. Не 
съжалява за нищо, освен 
за болката, която е при-
чинил на някого, когото е 
обичал. И когато говори 
за жена си, се усеща дъл-
боката благодарност, 
която никога не е забравял. 
Признанията му за нея са 
ярки и истински, и показ-
ват силата на една жена, 
която е била неговото 
убежище през целия живот.

Както във всеки добър 
филм, историята на Сав-
ко Калата е смесица от 
драматизъм, любов и въз-
ходи. Очакваният филм 
ще изправи зрителите 
пред една необикновена и 
вдъхновяваща история за 
преодоляване на себе си, 
за борба с ограниченията 
на съдбата и за невероят-
ната сила на любовта.

Савко е човек, който е 
оцелял, не защото не е 
имал болка, а защото е 
имал любовта, която е 
давала смисъл на всичко. 
Нека тази история бъде 
напомняне за всички нас, 
че най-силните хора не са 
тези, които избягват 
трудностите, а тези, 
които знаят как да се 
изправят след всяко пада-
не. А Савко Калата – Созо-
полският Чудомир, ни учи, 
че животът е истински, 
когато го живеем с цялото 
си сърце и с готовност да 
се борим за всичко, което 
обичаме.



По същество постъпленията 
за защита на горските терито-
рии в района на днешния резерват 
се инициират две години по-рано, 
когато съгласно друго Постано-
вление на Министерския съвет 
от юли 1931 г. държавната гора 
в местност Горна Еленица-Сил-
косия близо до с. Българи и с. 
Кости се обявява за „предмет на 
горско стопанство“, докато 
околните ѝ гори подлежат в 
по-голямата си част на „изкоре-
няване и превръщане в работни 
земи и пасища“. 

Резерват „Узунбуджак” (с площ 
2661.3 ха) е най-големият в гра-
ниците на парка и шести по го-
лемина в страната. Намира се в 
землищата на с. Сливарово и с. 
Кости, непосредствено до гра-
ницата с Турция. Територията 
му е обхваната от един от най-
големите меандри на граничната 
река Резовска, от където и име-
то му (от турски: „узун“ – дълъг 
и „буджак“ – завой на река, меандър). 
Обявен е с цел опазване на веков-
ни широколистни смесени гори 
от дъб и източен бук с подлес от 
реликтни видове вечнозелени 
храсти като странджанска зе-
леника, чашковидна звъника, 
странджанско бясно дърво, 
колхидски джел и др. 

През 1977 г. „Узунбуджак“ 
придобива статут на биосферен 
резерват по програмата на 
ЮНЕСКО „Човек и биосфера“, в 
частта по опазване на естест-
вените екосистеми и съдържащия 
се в тях генетичен фонд. Този 
негов статус остава до 2017 г., 
когато на територията му и 
околните райони в границите 

на община Малко Търново е обя-
вен биосферен резерват от нов 
тип (или още биосферен парк).

Строгият резерватен режим 
в биосферните паркове е съсре-
доточен само в тяхната т. нар. 
сърцевинна или корова зона, 
сформирана от съществуващи-
те резервати, обявени по сми-
съла на Закона за защитените 
територии.  В останалата част 
на биосферните паркове човеш-
ката дейност е разрешена, с 
насърчено устойчиво управление 
на ресурсите и опазване на при-
родата. 

Резерват „Витаново“ е втори 
по големина след „Узунбуджак“ 
– площта му е 1106.07 ха. Той е 
разположен на най-голяма над-
морска височина сред всичките 
5 резервата в границите на 
парка – средно 400 – 600 м. Намиращ 
се на 6 км западно от Малко 
Търново и на 3 км южно от с. 
Бръшлян, резерват „Витаново“ 
е обявен за такъв на 3 декември 
1981 г. Целта за обявяването му 
е запазването на типична за 
Странджа екосистема, за която 
е характерна т. нар. южночер-
номорска растителност, раз-
пространена единствено по 
най-южните брегове на Черно 
море и прилежащите територии. 
Този тип растителност е най-
добре представен в Кавказ, а в 
България, както и в целия ЕС, се 
среща само в Странджа и отчас-
ти в Източна Стара планина. 
Характерни нейни представи-
тели, срещащи се в резервата, 
са източният бук и вечнозеле-
ните реликтни видове храсти 
странджанско бясно дърво, 

лавровишня и колхидски джел. 
За последния вид, само в резерват 
„Витаново“ е установена изклю-
чително рядката форма с жълти 
плодове, докато основният цвят 
на плодовете при вида е червен. 

Резерват „Средока“ (с площ 
598.67 ха) се намира на 3 км север-
но от гр. Малко Търново и на 2 
км югоизточно от с. Стоилово. 

Обявен е със Заповед от 1989 
г., с цел съхраняването на харак-
терни за Странджа планина 
горски екосистеми, редки и за-
страшени от изчезване расти-
телни и животински видове. 
Сред най-характерните от тях 
са колхидският джел, стран-
джанското бясно дърво, чашко-
видната звъника, странджан-
ската боровинка, лавровишнята 
и др. Горите в резервата са със 
средна възраст 77 години, със-
тавени основно от източен бук, 
като голяма част от буковите 
дървета са над 100-годишни. 
Срещат се и дъбове, като изто-
чен горун, благун, цер и стран-
джански дъб-лъжник, който, 
както подсказва името му, в 
целия свят се среща единствено 
в Странджа. 

Резерват „Тисовица“ (с площ 
757.7 ха) е разположен близо до 
северната граница на Парка, в 
землището на с. Кондолово. 
Намира се в труднодостъпен 
район във водосбора на река Ти-
совица. Целта за обявяването 
му е запазване на естествени 
горски екосистеми от благун, 
източен горун, източен бук и 
зеленика, както и местообита-
нията на редки и застрашени от 
изчезване растителни и живо-

тински видове. Характерни 
представители на растенията 
тук са странджанската зелени-
ка, колхидският джел, пухесто-
то горянче, багрилната звъника, 
източният бук, различни видо-
ве дъб и др., а от животните – 
смок-мишкар, колхидски слепок, 
различни видове кълвачи и мухо-
ловки. 

Не мога да определя кой от 
петте резервата ми е любим, 
тъй като всеки е уникален и има 
своята неповторима красота и 
необикновен характер. Мога да 
кажа, че сантимент и най-голя-
мо преклонение чувствам към 
първия резерват в България – 
„Силкосия“, който тази година 
ще навърши 92 години от своето 
обявяване.

– Знае ли се вече кога и къде 
ще бъде Фестивалът на зеле-
никата тази година?

– Фестивалът на зелениката 
тази година ще бъде на 10 и 11 
май (събота и неделя). И ще се 
проведе на територията на 
община Царево. Празникът ще 
премине под мотото „30 години 
ПП „Странджа“ и ще има меро-
приятия и през двата дни, в две 
селища от общината, но нека да 
останат засега като изненада 
за почитателите на Странджа 
планина.

– Разкажете за екипа на при-
родния парк?

– Екипът на ПП „Странджа“ 
е малък, но сплотен. Тъй като 
Паркът е твърде голям, сме 
разделени – за Приморска Стран-
джа се грижат двама служители, 
с които можете да се срещнете 
в Информационно-посетителския 
център в Ахтопол. В село Грама-
тиково ще Ви посрещне и разка-
же за ПП „Странджа“ Мария 
Филипова в ИПЦ „Горска Сбирка“. 
Останалите 8 служители се 
грижат за по-голямата част от 
парка от Малко Търново, където 
е и административното седали-
ще на Дирекция ПП „Странджа“. 
Тук е и Информационно-посети-
телският ни център, в който 
посрещаме туристи, като наш 

експерт отговаря на въпросите 
им.

– Възможно ли е да се развива 
по-интензивен туризъм в пар-
ка? Има ли нещо, което пречи?

– Разбира се, че може да се 
развива по-интензивен туризъм 
и това трябва да стане особено 
във вътрешността на парка. 
Община Малко Търново трябва 
да привлича повече туристи, 
тъй като това ще доведе до 
повече работни места, а от там 
и повече млади хора ще намерят 
своето препитание.

Основните пречки, но те не 
се отнасят за Черноморието, са 
разположението на парка – далеч 
от столицата, граничен район, 
демографски проблем и лоша 
пътна инфраструктура от 
морето към Малко Търново.

– Местните хора как прием-
ат действията и ограничени-
ята, свързани с Парка?

– В миналото местните хора 
не са приемали добре ограниче-
нията, които са наложени с ре-
жимите и Заповедта, с която е 
обявен паркът. Това се дължи, 
според мен на оскъдните обяс-
нения за ползите от това, че 
живеят на територията на ПП 
„Странджа“ и какви ползи могат 
да имат. С годините, мисля, 
всички разбраха какви са предим-
ствата да живеят сред чиста и 
невероятна природа (особено по 
времето на пандемията).

– Често правите общи съби-
тия с ученици и деца от детски 
и учебни заведения – какво се 
опитвате да им внушите още 
от крехка възраст?

– Това е моята кауза – децата 
– „Да отворя сетивата им за 
красотата, да бъдат вдъхнове-
ни от изяществото и да усетят 
уникалната и вълшебна Стран-
джа, да запаля в сърцата им обич 
към природата, за да я опазят и 
съхранят. Работата с децата, 
особено в детската градина, е 
удоволствие за мен и ми дава 
вяра, че те ще са още по-добри и 
по-големи защитници на уникал-
ната природа на Странджа.  
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С годините се разбра какви са 
предимствата да се живее сред 
чиста и невероятна природа 

Инж. Румяна Цвяткова, директор на Природен парк „Странджа“:

-жо Цвяткова, чествате три-
десет години от обявяването 
на най-голямата защитена 
територия у нас. Тридесет го-
дини за един природен парк 
много или малко са? Кои са уро-
ците, които сте научили и 
преподавате на колегите си?

– Уроците, които ми е дала 
природата, предавам и на коле-
гите, и на учениците. Но най-
важното нещо за всеки, който 
работи в парка и сред гората, е 
да има сърце. Да обича тревич-
ките, цветята, дърветата, 
храстчетата, животните, 
птичките, та дори и буболечки-
те и влечугите. Да има сърце за 
красотата на природата, да 
милее, да я брани и да запалва 
искрицата на тази любов в мла-
дите, защото те са бъдещето и 
те ще продължат да я опазват. 

Най-големият урок? – по-го-
лямо, по-величествено от При-
родата няма и ние трябва да 
живеем според нейните правила 
и закони. В противен случай 
каквото сме ѝ сторили, тя ни го 
връща. 

– Пет резервата има в грани-
ците на Природен парк „Стран-
джа“. Можете ли да определите 
кратко всеки с по нещо харак-
терно? Кой ви е любимият?

– Петте резервата на тери-
торията на ПП „Сранджа“ са 
обявени с цел опазването на 
представителни образци от 
естествени горски екосистеми, 
включително характерните за 
тях растителни и животински 
видове и техните местообитания.

Резерват „Силкосия“ (с площ 
389.6 ха) е най-старият в грани-
ците на Природен парк „Стран-
джа“ и същевременно първата 
защитена територия в България, 
като неговото обявяване през 
1933 г. се счита за рождение на 
българската природозащита. 
Намира се между селата Българи 
и Кости. Главната причина за 
обявяването  му е наличието в 
него на „особено ценните и редки 
горски дървесни породи, както 
и поради характерната храста-
лачна и тревна растителност, 
които представляват грамаден 
интерес от дендрологично, 
флористично, фитогеографско 
и екологично гледище“. 

Г
ИНЖ. РУМЯНА 
ЦВЯТКОВА
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

„
Може да се 
развива по-
интензивен 
туризъм и 
това трябва 
да стане осо-
бено във вът-
решността 
на парка

 Румяна Цвяткова е инженер-лесовъд. В системата на 
горите е вече 25 години. Започва работа като лесничей 
в Държавно лесничейство – с. Кипилово през 1999 г., а 
през 2003 г. до 2008 г. се премества в Регионалното 
управление по горите – Сливен като главен специалист 
в отдел „Охрана на горите“. 
 След като се създава Национален фонд „Българска 
гора“, работи близо една година до закриването му през 
2009 г. като младши експерт дирекция „Инвестиционна 
политика“. 
 От 2009 г. до създаването на 6 предприятия отново е 
в Регионалната дирекция по горите като главен 
експерт „Залесяване и борба с ерозията“ и там открива 
своето призвание – да създава гори, да гледа как от семе-
ната стават фиданки в горските разсадници и тези 
фиданки с грижа и любов порастват и стават гора.
 След реформата в горския сектор през 2011 г. до 2018 г. 
се прехвърля в Югоизточно държавно предприятие – 
Сливен като експерт „Възобновяване на горите“. 
 А вече 6 г. е директор на Природен парк „Странджа“.

ДОНА МИТЕВА

ИНТЕРВЮ
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2 лева платено паркиране –  
ще има ли ефект?
Намерения. Увеличението трябва да регулира броя превозни средства в центъра

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Община Бургас обяви 
проект за изменение на На-
редбата за определянето и 
администрирането на мест-
ните такси и цени на услуги. 
Основен акцент в предложе-
нията е увеличение на так-
сите за паркиране както в 
синята, така и в зелената 
зона на града. Според публи-
куваните промени, цената 
за един час паркиране ще се 
увеличи на 2 лева.

Предложението включва 
и актуализация на допълни-
телни услуги. Карта за пар-
кинг автомати за синята и 

зелената зона ще бъде на 
цена от 100 лева за 100 часа. 
Освен това, електронен 
талон за 30-минутно парки-
ране във всички зони ще 
струва 1 лев. В проекта е 
предвидена и нова опция – 
т.нар. „уикенд пакет“, който 
ще осигури паркиране в зеле-
ната зона през събота и не-
деля срещу 40 лева.

Повишаването на цената 
определено се явява част от 
мерките за справянето с 
паркирането в Бургас, особе-
но в централната градска 
част и широкия център. 
Дали обаче ще има така не-
обходимия превантивен 
ефект? Едва ли увеличението 

от 70 стотинки ще спре 
прекомерното използване на 
автомобили в града. Повече-
то семейства имат минимум 
по две коли, а паркоместата 
са крайно недостатъчно. 
Граждани, живеещи в обхвата 
на платените зони коменти-
рат, че липсва достатъчно 
контрол от служителите на 
ОП „Транспорт“, което 
привлича повече нарушители. 
Така че те не вярват увели-
чението на 2 лева да има ефект, 
ако контролът продължава 
да е почти нулев. 

Трябва да се отбележи, че 
администрацията търси 
варианти за изграждане на 
големи паркинги във „Възраж-

дане“ и други проблемни 
части в града, но процесът 
по увеличаване броя на авто-
мобилите засега изпреварва 
мерките на общината, която 
пък среща съпротива от 
живеещи в зони, предвидени 
за възможни паркинги.

Като част от законовата 
процедура, проектът за из-
мененията е качен за публич-
но обсъждане на официалния 
сайт на общината. Жите-
лите и заинтересованите 
страни могат да подават 
своите мнения и предложения. 
Окончателното гласуване 
по измененията ще бъде на-
правено от Общински съвет 
– Бургас.

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Бургазлии върнаха тема-
та с червената зона обратно 
в дневния ред на общество-
то. Даниела и Атанас 
Атанасови, живеещи в 
центъра, присъстваха на 
заседанието на Транспорт-
ната комисия към Общин-
ски съвет – Бургас. Те по-
искаха да бъдат изслушани 
във връзка с проблемите, 
които мнозина като тях 
намират с паркирането по 
адрес. Двамата обясниха, 
че когато им се наложи да 
излязат с автомобила си 
някъде, след това намира-
нето на място за него в 
обхвата от „Конт Андро-
ванти“ до „Гладстон“ е 
изключително трудно. 

„Обикаляме по половин 
час в цялата подзона, а 
когато това е и след ра-
ботното време на синята 
зона, става още по-трудно 
намирането на място“, 
обясни бургазлийката. 

Затова тя предложи в 
централна градска част 
паркирането да е ограни-
чено до 3 часа. Такава на 
практика беше и идеята за 
въвеждането на така на-
речената червена зона, 
която обаче бе оттеглена, 
макар и временно. 

Друг проблем според 
семейството е, че в тази 
част на града местата за 
служебни абонаменти също 
са страшно много. Атана-
сов изброи тези в непосред-
ствена близост до община 
Бургас – на улица „Конт 
Андрованти“. 

„Банката има шест мес-
та, „Кеш кредит“ има едно 

и заведението за бързо 
хранене отсреща също има 
едно. От другата страна 
също са още няколко. Като 
добавим и таксиметрови-
те автомобили, които 
също ползват шест места 
и не остават места за нас, 
гражданите, живеещи в 
района. Отделно таксита-
та ползват и местата до 
Старата поща, което е в 
непосредствена близост“, 
каза той.

Атанасова предложи да 
се редуцира бройката на 
служебните места и да се 
увеличи цената на абона-
мента. Ръководителят на 
„Синя зона“ Александър 
Шевкенов коментира, че 
служебните паркоместа 
всъщност даже са намалени 
като бройка, но очевидно 
хората имат наблюдение 
само в техните подзони. 

След като ги изслушаха, 
членовете на комисията се 
съгласиха с изложените от 
тях доводи за трудности-
те с паркирането. Предсе-
дателят Евелина Михалева 
заяви, че именно те като 
комисия са имали предло-
жение за въвеждането на 
червена зона, която е с 
3-часов престой, но от 
администрацията са по-
молили докато не приклю-
чат ремонтите в централ-
на градска част, да не я 
въвеждат, тъй като ще 
доведе до повече проблеми 
с паркирането. 

„Всичко, което правим 
като комисия е с мисъл да 
улесним Вас, живеещите в 
обхвата на платеното 
паркиране, а не приходящи-
те“, посочи тя. 

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Мариян Иванов, член на 
Транспортната комисия към 
Общински съвет – Бургас, 
изрази резерви относно пред-
ложението за увеличение на 
цената за платено паркиране 
от 1.30 лв. на 2 лв. на час. 
Според него, липсата на под-
робен анализ и подготовка за 
промяната поставя под въпрос 
ефективността ѝ.

„Ако се има предвид соче-
ният в мотивите за увели-
чение ефект за намаляване на 
автомобилите в центъра, аз 
не намирам логика това да се 
случи. Няма никакъв анализ, 
че ако цената се увеличи 
драстично от 1.30 лева на 2 
лева, това ще доведе до нама-
ляване броя на автомобилите“, 
заяви той.

Иванов коментира, че ако 
целта е да се ограничи парки-
рането, увеличението тряб-
ва да бъде значително.

„Ако наистина това се 
цели, нека се направи 5-10 лева 
на час. Тогава ефектът ще е 
гарантиран“, уточни общин-
ският съветник.

Той подчерта, че синята 
зона обхваща вече не само 
центъра, но и квартали в 
близост до него. Също така 
постави въпроса за готов-
ността на градския транспорт 
да поеме потенциалния уве-
личен поток от пътници, ако 
наистина увеличението има 
необходимия ефект.

„Ако 10% от бургазлии 
оставят автомобилите си и 
се качат на градския транс-
порт, има ли готовност 
„Бургасбус“ да приеме този 
поток от пътници? И към 
момента в пиковите часове, 
когато учениците ходят на 
училище, автобусите са пре-
пълнени. Как ще се организира 
транспорта на тези 10%, 
които ще оставят автомо-
билите си? Инж. Драгнев не-

веднъж е заявявал, че имат 
недостиг на шофьори. Ще 
могат ли да се пуснат допъл-
нителни автобуси в такъв 
случай?“, попита той.

Според Иванов проблемът 
се корени в липсата на инфра-
структура и дългосрочна 
концепция за паркиране. 

„Няма нито един изграден 
буферен паркинг, а от години 
наред се говори за това нещо. 
На „Гурко“ поне 5-6 години се 
проектира паркинг, а още 
нищо не сме видели. Искрено 
се надявам най-накрая това 
да се случи“, заяви членът 
на Транспортната комисия.

Той обясни, че липсва 
взаимодействие с гражда-
ните. 

„Преди месеци, когато се 
появиха първите въз-
ражения от живее-
щи във „Възражда-
не“ за изграждане 
на етажен паркинг, 
аз предложих да се 

направи едно по-широко 
представяне на идейните 
проекти на общината, за да 
се обясни какво се цели, как ще 
бъде осигурено минимално 
шумово замърсяване и замър-
сяване на въздуха. За съжаление 
така и не се направи това. 
Гражданите разбират пост-
фактум, когато се работи по 
такива идеи, и това създава 
усещане у тях, че не се защи-
тават техните интереси“, 
допълни Иванов.

Иначе е категоричен, 
че особено остра 

е нуждата от 
паркинг в ком-

плекс „Възраж-
дане“.

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Председателят на Транс-
портната комисия към Об-
щински съвет – Бургас Еве-
л и н а  М и х а л е в а  и з р а з и 
надежда, че въвеждането на 
червена зона с ограничение до 
три часа паркиране ще помог-
не за по-доброто управление 

на паркирането в централ-
ната градска част (ЦГЧ).

По думите ѝ това ще даде 
възможност за по-строг 
контрол и управление на 
паркоместата: 

„Когато има и последваща 
санкция, ще реши проблема“, 
обясни тя пред репортер на 
„Черноморски фар“.

Михалева обаче призна, че 
настоящият контрол е не-
достатъчен и често гражда-
ни се оплакват от ненаказани 
нарушения. Такива сигнали 
получава и редакцията ни 
често. 

„Много хора ми се оплакват 
ежедневно за несанкционира-

ни коли и т.н. Но много 
често обаче за въпросите 

има логични отговори“, 
посочи тя, уточнявай-

ки, че нови мерки, като пове-
че контрольори, ще са необ-
ходими за ефективното 
управление на зоните.

Председателят на коми-
сията допълни, че в момента 
не се въвежда червената зона 
поради ремонтните дейности 
в централната част на града, 
които допълнително ограни-
чават възможностите за 
паркиране.

„За така необходимата 
червена зона имаме молба от 
общинска администрация, 
докато не завършат ремон-
тите в централна градска 
част, да не я въвеждаме, за-
щото това още повече ще 
ограничи възможностите на 
хората. Надявам се към есен-
та да преминем към действие 
по въвеждането ѝ“, заяви 

Михалева.
Тя подчерта, че основен 

приоритет остава осигуря-
ването на удобство за жите-
лите в обхвата на платените 
зони, а не за приходящите.

Михалева коментира и 
предложеното увеличение на 
платеното паркиране от 1.30 
лева на 2 лева на час. 

„Не зная дали ще има мно-
го бърз ефект това повиша-
ване на цената, но винаги 
финансовият инструмент е 
средство за ограничение. 
Много пъти съм казвала, че 
никой не е решил проблемите 
с паркирането, и то в свето-
вен мащаб. Когато обаче има 
едни по-високи цени, човек 
почва да премисля колко вре-
ме ще престои – дали 3, или 2 
часа“, каза тя.

Граждани върнаха темата  
с червената зона на дневен ред

Евелина Михалева, председател на Транспортната комисия: 

Мариян Иванов, член на Транспортната комисия:

Въвеждането  ще реши проблема с паркирането в ЦГЧ

Повишението няма да намали броя автомобили

Евелина Михалева
ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

Мариян Иванов
ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

Увеличението на цената обхваща синята и зелената зона
ФОТО: „ЧЕРНОМОРСКИ ФАР“
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Мисия. Певицата, според която посланието на текста е най-голямата 
отговорност на изпълнителя

МАГДАЛЕНА ДИНЕВА

Тя е родом от Бургас и 
именно в морското град-
че се заражда любовта ѝ 
към музиката. Още не е 
можела да говори, когато 
е пеела заедно с радиото. 
„Облаче ле бяло“, „Кукла“ 
на Дони и Момчил са били 
само част от песните в 
репертоара ѝ. 

Самата тя споделя, че 
ѝ е трябвало малко време 
да порасне, да навлезе 
успешно в тийнейджър-
ския период, за да осъзнае, 
че не може да живее без 
музиката и че трябва да 
се развива в тази посока. 
Така се стига и до уроци-
те по пеене при Кина 
Христова, която е ръко-
водител на школата 
„Сезони“. 

Вече завършила учили-
ще, героинята на насто-
ящия очерк е трябвало да 
напусне музикалната 
школа. Затова пък е запо-
чнала да работи самосто-
ятелно и да се самоусъ-
вършенства. „Работата 
си е работа и тя ме доиз-
гради като певица, като 
тембър. Вдъхнових се да 
правя и авторска музика“, 
сподели тя. 

Макар и без музикално 
образование, певицата е 
категорична, че „дарът 
си е дар и колкото повече 
развиваш своите талан-
ти, толкова повече се 
надграждат твоите 
умения“. Сред любимите 
ѝ авторски песни са „Един 
до друг“, „Сила“, „Никога 
повече“, „Още е рано“, 
„Обещавам“, „Love flow”. 

Но не бива да забравя-
ме, че „една птичка про-
лет не прави“. „Аз не 
мога да напиша една песен 
по ноти, но пък доста 
добре се справям да я 
изпея акапелно. След 
това животът ме среща 
с различни колеги, които, 
чувайки съответния 
рефрен или куплет, вед-
нага се сещат какво да 
изсвирят под него“, до-
вери певицата. 

А коя е героинята на 
настоящия очерк?

Палитрата на 
вдъхновението 

Станислава Христова, 
която е известна под 
артистичния псевдоним 
Sunheart, е млад и талант-
лив изпълнител, който 
обича да твори в много и 
разнообразни жанрове. 
Самата тя сподели, че 
един от интересните ѝ 
проекти е този с любител 
на реге музиката. „Той се 

казва Martins Ate и е лат-
виец, а съпругата му е от 
Тайланд. Много обича 
реге музиката и може би 
във времето е правил 
десетки песни с различни 
хора от цял свят, тъй 
като работи виртуално“. 
Но Съни, както предпочи-
та да я наричат, е имала 
уникалната възможност 
да се види с Martins Ate очи 
в очи, защото той и него-
вото семейство живеят 
в Равда. 

„Не се придържам към 
определен стил. Ако искаш 
да си комерсиален, то 
тогава трябва да се впи-
шеш в рамките. Но аз 
като независим артист 
и човек, който не държи 
на всяка цена да бъде ме-
гапопулярен, предпочитам 
да изразявам себе си, като 
невинаги изразяването ми 
е чрез един стил“, кате-
горична е Съни. По думите 
ѝ колкото повече се огра-
ничаваш в жанра, толко-
ва повече се ограничаваш 
и в посланията. 

„Някой път може да се 
вдъхновиш да напишеш 
по-ритмична песен, друг 
път да е по-баладична, а 
може и латино. Въ-
преки че аз все още 
нямам латино песен, 
но никога не е късно“, 
с усмивка каза тя. 

Псевдонимът – 
житейското кредо

Що се отнася до причи-
ната, поради която Съни 
е избрала именно Sunheart 
за свой псевдоним, тя 
сподели следното: „Тъй 
като се казвам Станисла-
ва Христова, а това е 
твърде дълго име за ар-
тист, много ми се искаше 
да си създам псевдоним, 
който все пак да съдържа 
моите инициали“, разказа 
певицата. А не бива да 
пропускаме и важния де-
тайл, че Съни живее в 
Слънчев бряг. Ако трябва 
да съдим по името на ку-
рортния комплекс, то той 
е покровител на слънче-
вите хора. 

Но освен всички тези 
предпоставки за избор на 
точно този псевдоним, 
Съни сподели, че се опит-
ва да бъде слънчева, въ-
преки че невинаги ѝ се 
получава. Но на кого му се? 
„Реших, че Sunheart ще 
бъде едно доста добро 
утвърждение, един вид 
мантра. Да може псевдо-
нимът ми да ми напомня 
да бъда слънчева в сърце-
то“. 

Ритуалите преди 
излизане на сцена

„Ритуалът ми преди 
излизане на сцена е да се 
прекръстя. Това не се 
случва винаги, а само то-
гава, когато чувствам 
силна сценична треска“, 
разказва Съни. Тя допълва, 
че като вярващ човек 
винаги е била благодарна, 
когато ѝ се е предоставя-
ла възможност да излезе 
и да пее пред публика. И 
винаги е в готовност да 
зареди хората с положи-
телна енергия. 

„В никакъв случай не 
свързвам музиката с егото. 
Известно е, че почти все-
ки един изпълнител се 
стреми да бъде харесван 
от колкото се може пове-
че хора. Но всъщност е 
много по-важно да харесват 
това, което правиш – не 
самия+ теб като лич-
ност, а по-скоро това, 
което оставяш след 
себе си“, убедена е тя. 

К ъ м 
д н е ш н а 
дата Съни 
не счита себе 
си за безкрайно 
популярна, но 
макар и да има по-
малко последователи, за 
нея е важно да остави ху-
бава следа. „Не държа да 
съм много прочута и тър-
сена в момента, тъй като 
не искам да ставам част 
от комерсиалната музика. 
Считам себе си за бутиков 
изпълнител“. 

Вдъхновителите

„В световен план ви-
наги съм била заплене-
на от Алиша Кийс. Аз 
я следя и в социал-
ните мрежи. Това, 
което публикува, 
е наистина мно-
го езотерично, 
а аз също оби-
чам езоте-
рика. Усещам 
я, че е от 
нашите, 
така да 

се каже“, казва Съни. До-
сетливите вече знаят, че 
щом един от любимците 
ѝ е именно изпълнител-
ката на хитовете Girl on 
fire, Fallin и If I Ain‘t Got You, 
то друг неин идол може би 
ще е Джъстин Тимбърлейк. 
Е, познахте. 

А ако трябва да стъпим 
на българска почва, то 
тогава трябва да споменем 
и Virgo. Съни разказва, че 
с него се е запознала на 
един индийски празник и 
чистосърдечно му симпа-
тизира. 

От старата генерация 
тя харесва Любо Киров, 
Мария Илиева, както и 
Миро. „Много се радвам, 
че тези хора продължават 
да творят и да се изявя-
ват“. Но сбъднатата 
мечта на Съни си остава 
Дичо. Тъй като той е то-
зи, на когото се е възхи-
щавала, но и с когото е 
успяла да направи дует. 
Общата им песен носи 
красивото наименование 
Beautiful day. 

Да бъдеш 
комплексен играч

Ако някой се за-
труднява да опи-

ш е  С ъ н и ,  т о 
най-лесният, 

същевременно 
и най-верен, 
начин е с из-
раза „все-
с т р а н н о 
развита лич-
ност“. „От-
с к о р о  с е 
с б л ъ с к а х 
положител-

но и с театъ-
ра. От една 
година съм 

част от тру-

пата на Общинския театър 
в Несебър. Вече участвах 
в една пиеса – „Мъже на 
изчезване“. Работих с един 
изключителен режисьор 
– Лео Капон“, разказа пе-
вицата. 

В културния календар 
на Съни за 2025-а са пред-
видени още две пиеси – 
едната ще бъде с театрал-
ната трупа на Несебър, а 
другата – с детската 
театрална трупа. 

Но по никакъв повод не 
спираме дотук със зани-
манията на изпълнител-
ката. Още нещо ѝ носи 
толкова вдъхновение и 
смисъл, колкото музиката. 
И това е работата с деца. 
„Усещам една по-специ-
фична връзка с децата. 
Миналото лято за първи 
път работих в детска 
лятна занималня. Откри-
вам за себе си, че ми харес-
ва да се занимавам с деца и 
много обичам да ги уча, да 
играем, да пеем и да тво-
рим“. 

Разликата между 
Станислава 

Христова и Sunheart

„Оттук до небето е 
разликата между обикно-
вения човек Станислава 
Христова и  артиста 
Sunheart“, каза самата тя. 
„Битовизмите ме карат 

да си бъда във физиче-
ското тяло, докато 

когато човек тво-
ри, отива по-

вече в астрал-
н о т о  с и 

т я л о ,  в 
Космоса и 
звездите 

започват да 
му говорят“. 
Но Съни е 

п р е д и  в с и ч к о 
майка. „Когато се 

събирам на едно 
място с други майки, 

си говорим за много по-
различни неща, отколко-

то за онова, което един 
артист го интересува 
като например за микро-
фони, озвучаване, кабели, 
жакове, файлове, флашки, 
емпетройки“.

Но където и да е, с ко-
гото и да е и каквато и да 
е темата на разговор, 
Станислава Христова-
Sunheart успява да намери 
вдъхновение и да даде на-
чало на нов музикален 
проект, носещ нови пре-
дизвикателства. Но за 
Съни те не представляват 
трудност, защото нищо 
не може да се сравни с ве-
ликата цел – посланието, 
което ще вложиш в текста, 
и влиянието, което ще 
окажеш върху вярната 
аудитория. 

Станислава Христова – Sunheart  
и мелодията на нейния живот

Станислава Христова – Sunheart
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ



МАГДАЛЕНА ДИНЕВА 
СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

Бургас се подготвя отно-
во да атакува престижната 
титла „Европейска столица 
на културата“. Предложе-
нието е внесено като доклад-
на записка от кмета Димитър 
Николов с идеята да се учре-
ди юридическо лице с несто-
панска цел – Фондация „Бургас 
– 2032“, с цел участие на град 
Бургас в инициативата „Ев-
ропейска столица на култу-
рата“. 

„За мен е много важно да 
подчертая, че макар назва-
нието да е „Европейска сто-
лица на културата“, всъщност 
темите, които засяга тази 
инициатива, са много по-ши-
роки. Културата е ключова 
дума, но през нея се активират 
икономиката, свързаността, 
интеграцията между култу-
рата, науката и образование-
то“, коментира на заседание-
то заместник-кметът по 
култура и вероизповедания 
Диана Саватева. 

По думите ѝ Бургас дълго 
време е водил т.нар. „скрита 
кампания“ за участие в ини-
циативата. „Защото това 
са поредица от действия, 
които засягат както интен-
зитета на културния живот, 
така и подготовката на 
инфраструктурата за реа-
лизиране на повече събития“, 
допълни тя. 

И сподели, че за нея е мно-
го важно в това начинание да 
получат подкрепа от различ-
ни общности. „Затова в 
инициативата ще бъдат 
включени както държавните, 
регионалните и общинските 
културни институции, така 
и независимият сектор, 

който през последните го-
дини става все по-активен“. 
Планира се фондацията да се 
издържа както със средства 
от бюджета на общината, 
така и да се привлекат та-
кива от други източници.

Диана Саватева довери, че 
са стартирали и подписка, 
която не е задължителна за 
регистрацията на фондаци-
ята, но чрез нея искат да 
подчертаят, че е налице 
обществена подкрепа. „На 
основните ни локации за 
култура продължават да се 
събират подписи. Тя ще бъде 
заявена и внесена тогава, 
когато ние подготвим кан-
дидатурата“. 

И допълни, че името на 
фондацията е „Бургас – 2032“, 
защото това е годината, в 
която избраните градове за 
„Културна столица на Евро-
па“ ще реализират своята 
програма. Кампанията ще 
бъде обявена от Министер-
ството на културата в на-
чалото на 2026 година. А до 
края на 2027 – 2028 година 
трябва да бъде избрана бъл-
гарската кандидатура. 

Предвижда се кметът на 
община Бургас Димитър 
Николов да предложи съста-
ва на управителния съвет на 
фондацията. Той ще се състои 
от председател, зам.-пред-
седател и четирима членове. 

Тодор Йосифов, който е 
председател на Постоянната 
комисия по икономика и ин-
вестиционни политики, 
сподели, че членовете на 
Икономическата комисия 
одобряват практиката да се 
полагат солидни основи за 
бъдещето. Докладната за-
писка мина с положително 
становище през всички коми-
сии.

 Това е вторият опит 
Бургас да стане 

Европейска столица на 
култура

Той не успя да се пребори 
с националната конкуренция 
и през 2019 година Пловдив 
бе българският град заедно 
с италианския Матера. 

Сега Бургас ще влезе в 
конкуренция със заявилите 
се Габрово, Велико Търново и 
Варна. 

Сред аргументите Бургас 
да е българският град са, че 
през последните години Бур-
гас смело разгърна капаците-
та си като бряг и пристан на 
различните изкуства, като 
локация за културен туризъм 
в най-широк смисъл на дума-
та. Насищането на културния 
афиш с разнообразни и ка-
чествени събития стана 
възможно заради създаването 
на нова и модернизирането 
на съществуващата инфра-
структура – изцяло променен 
Културен дом НХК, изграж-
дането на Център за съвре-
менно изкуство, който се 
превърна в дом на Регионална 
библиотека „Пейо Яворов“, 
присъединяването на остров 
Св. Анастасия и комплексите 

„Ченгене скеле“ и „Акве Кали-
де“ към пространствата, в 
които се предлага културно 
съдържание.  

Той е университетско 
средище с филиали на НХА, 
СУ „Св. Климент Охридски“, 
два университета. Всичко 
това дава основание Бургас 
да се включи в инициативата 
„Европейска столица на кул-
турата 2032 г.“, да се органи-
зира и проведе успешна кам-
п а н и я ,  д а  с е  п о д г о т в и 
възможно най-добрата кан-
дидатура на града ни.

Престиж. Атакува титлата в надпревара с Габрово, Варна и Велико Търново
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Бургас отново в битка за 
„Европейска столица на културата“

Хиляди се събраха в гер-
манския Кемниц за офици-
алната церемония, с която 
започна програмата му 
като Европейска столица 
на културата.

Под мотото „Виж не-
вижданото“ градът на 

Карл Маркс ще бъде дома-
кин на повече от 200 про-
екта и 1000 събития през 
годината.

Известен преди като 
Карлмарксщат в бившата 
Източна Германия, днес 
Кемниц има население от 

около 240 000 души. И през 
годината чака 2 милиона 
туристи.

На церемонията по от-
криването германският 
президент Франк-Валтер 
Щайнмайер насърчи хора-
та да разгледат четвъртия 

по големина град в Източ-
на Германия – след Берлин, 
Лайпциг и Дрезден.

„Ако никога досега не 
сте били в Кемниц, ако 
никога не сте чували за 
него, значи вече сте про-
пуснали много“, каза Щай-
нмайер.

Той отбеляза, че годи-
ната на Европейска сто-
лица на културата е свър-
зана с това да се учим от 
различията и да разработ-
ваме заедно перспективни 
идеи. „Културата обеди-
нява“, припомни герман-
ският президент.

По-рано министърът 
на културата Клаудия Рот 
каза: „Кемниц и всички 38 
близки общини имат по-
тенциала да създадат 
културен фар, който да 
бъде признат в цяла Евро-
па“.

Програмата на новата 
столица започна с няколко 
сцени и грандиозно шоу за 
откриването на фестива-

ла при паметника на Карл 
Маркс.

120 души изтеглиха ис-
торическия парен локомо-
тив през града, за да от-
бележат богатата му 
индустриална история. 

Комисарят на ЕС по 
въпросите на културата 
Глен Микалеф каза, че с 
нетърпение очаква година, 
изпълнена с тържества, 
които да покажат разно-
образието, идентичност-
та и ценностите на Евро-
пейския съюз.

Кемниц е една от трите 
европейски столици на 
културата през 2025 г. 
заедно с Нова Горица в 
Словения и Гориция в Ита-
лия.

Освен прословутата 
глава на Карл Маркс, къде-
то всеки си прави снимка, 
има още куп забележител-
ности. В църквата на св. 
Якоб има уникално готи-
ческо светилище.

Сред интересните обек-

ти е театърът на Кемниц, 
индустриалният музей, 
който е във фабрика, по-
строена преди около 100 
години, както и Природо-
научният музей, където 
има вкаменени дървета на 
290 милиона години,

Този източногермански град, 
намиращ се близо до чешката 
граница, е известен най-вече с 
това, че в центъра му се нами-
ра голям бюст на Карл Маркс

Началото на инициати-
вата е свързано с името 
на  Мелина Меркури. 
Като министър на 
културата на Гърция, 
през 1983 г. Меркури 
организира среща с 
министрите на култу-
рата на останалите 
девет държави от ЕС по 
време на първото гръцко 
председателство на 
Съвета. През юни 1985 г. 
Съветът на министри-
те на Европейския съюз 
инициира програма, 
която през годините 
придобива все по-голямо 
влияние. И макар в 
основата ѝ да е предста-
вянето на богатството 
и разнообразието на 
културата в ЕС, инициа-
тивата ,,Европейска 
столица на културата“ 
се превърна във фактор 
за социално-икономиче-
ско развитие на цели 
региони.

Само по себе си включва-
нето за „Европейска 
столица на културата“ 
мобилизира културните 
общности и ги ангажира 
със създаването на 
качествен, концептуал-
но защитен, събитиен 
афиш. А това ще е 
голяма стъпка напред в 
развитието на Бургас, 
не само като културна 
дестинация. Успехът в 
този процес, освен от 
качеството на артис-
тичната програма, 
зависи и от ангажира-
ността на обществени-
те органи, особено по 
отношение на финанси-
рането, организацията 
и от привличането на 
социално и икономически 
заинтересованите 
страни от града, както 
и от привличането на 
партньори от Южното 
Черноморие и от стра-
ната.

Предложението бе обсъдено в постоянните комисии
ФОТО: СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

Преди близо 10 
години за пър-

ви път тръгна 
инициатива-
та Бургас да 
е европейска 

столица. 
Официалните 

гости
ФОТО: АРХИВ ЧФ“

Градът на Карл Маркс е домакинът тази година

Кемниц очаква 2 млн. туристи                 ФОТО: BANKERSPEDIAL
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Спортната комисия в Общинския 
съвет ще е с нов шеф
Рокада. Красимир Калудов се отказа от председателското място по свое желание

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Спортната комисия в Об-
щинския съвет ще е с нов шеф. 
Това стана ясно след последно-
то ѝ заседание, което предсе-
дателят Красимир Калудов 
откри и предаде щафетата на 
заместника си Иван Станев. 
Калудов е входирал искане до 
председателя на Общински 
съвет Михаил Хаджиянев, с 
което заявява желанието си 
да се откаже от водещата 
позиция, но да остане член на 
Спортната комисия. 

Когато стигнаха до доклад-
ната, разглеждаща желанието 
на председателя да се откаже 
от поста си, Иван Станев му 

даде думата. 
„Напускам по собствено 

желание, тъй като председа-
телската ми позиция може да 
влезе в конфликт на интереси 
с другата ми работа. Слава 
богу, имам такава и извън Об-
щински съвет. В подкаста, 
който водя, няма да е много 
етично, ако поканя гост и го-
ворим за успехите на клуба му, 
защото друг от същия спорт 
ще ме обвини, че аз като пред-
седател на Спортната комисия 
давам думата и фаворизирам 
друг, гласувам бюджет и т.н. 
Общо взето това е. Няма драма, 
няма натиск, няма напрежение. 
Личен избор е. Искам и аз да си 
развържа ръцете. Не искам 
работата ми извън Общинския 

съвет да пречи на тази в него 
и обратно“, посочи Калудов.

Колегите му подкрепиха 
желанието му и изразиха го-
товност да продължават да 
работят заедно с него – вече 
като редови член на комисията. 

А новият председател най-
вероятно ще е именно Иван 
Станев, който към момента е 
заместник-председател. Кой 
пък ще поеме позицията на 
втори, ще разберем на пред-
стоящата сесия, когато об-
щинските съветници ще на-
правят своите предложения. 

През този мандат Спорт-
ната комисия е тази с най-голям 
брой участници в нея, след като 
промени в правилника позволи-
ха това. 11 са членовете ѝ. 

О Б Я В Л Е Н И Е

„Университетска многопрофилна болница за активно 
лечение – Бургас” АД – град Бургас, 8000 Бургас, бул.”Стефан 
Стамболов” 73, тел. 056/810547, на основание чл.89 и 
следващите от Кодекса на труда, във връзка с чл.17, ал.3 
от Наредба № 1/22.01.2015 година за придобиване на 
специалност в системата на здравеопазването, ОБЯВЯВА 
конкурс за заемане по реда на чл.11, ал.1, т.1 от Наредба 
№ 1 от 22.01.2015 г. на МЗ на следните длъжности в 
„Университетска многопрофилна болница за активно 
лечение – Бургас“ АД:

• „Лекар, специализант по хирургия“ в Първо отделе-
ние по хирургия – 1 място;

• „Лекар, специализант по нервни болести“ в Отделе-
ние по нервни болести – 1 място;

• „Лекар, специализант по АГ“ в Отделение по гине-
кология – 1 място;

• „Лекар, специализант по АГ“ в Родилно отделение 
– 1 място;

• „Лекар, специализант по неврохирургия“ в Отделе-
ние по неврохирургия – 1 място;

• „Лекар, специализант по урология“ в Клиника по 
урология – 2 места;

• „Лекар, специализант по образна диагностика“ в 
Отделение по образна диагностика – 1 място;

• „Лекар, специализант по АИЛ“ в Отделение по 
анестезиология и интензивно лечение – 1 място;

• „Лекар, специализант по педиатрия“ в Първо отде-
ление по педиатрия – 2 места;

• „Лекар, специализант по ревматология“ в Отделение 
по ревматология – 1 място;

• „Лекар, специализант по гастроентерология“ в От-

деление по гастроентерология – 1 място;
• „Лекар, специализант по съдова хирургия“ в Клини-

ка по съдова хирургия – 1 място.
ИЗИКВАНИЯ ЗА ЗАЕМАНЕ НА ДЛЪЖНОСТТА:
1. Да притежава образователно – квалификационна 

степен „магистър” по специалност „Медицина“;
2. Да членува в БЛС;
3. Да не е лишено от правото да упражнява професи-

ята;
4. Да притежава удостоверение за владеене на бъл-

гарски език и професионална терминология на български 
език, издадено по реда на Наредбата по чл.186, ал.3, т.1 
от Закона за здравето в случаите по чл.19, ал.1 и 2 от 
Наредба № 1/22.01.2015 г.

НАЧИН НА ПРОВЕЖДАНЕ НА КОНКУРСА: първи етап 
– проверка за съответствие на подадените документи с 
изискванията на „УМБАЛ – Бургас“ АД и втори етап – 
оценка на кандидата от определена за целта комисия, чрез 
провеждане на устен изпит по предварително изготвен 
конспект и проверка на познанията в областта на кон-
кретната специалност.

НЕОБХОДИМИ ДОКУМЕНТИ ЗА УЧАСТИЕ В КОНКУР-
СА:

1. Заявление за участие в конкурса по образец;
2. Автобиография;
3. Копие от диплома за завършено висше образование 

ОКС „магистър“ по специалност „Медицина“ и приложе-
нието към нея или академична справка – заверено от 
кандидата;

4. Копие на удостоверение за владеене на български 
език и професионална терминология на български език, 
издадено по реда на Наредбата по чл.186, ал.3, т.1 от 
Закона за здравето в случаите по чл.19, ал.1 и 2 от На-
редба № 1/22.01.2015 г. – заверено от кандидата;

5. Копие от документи, удостоверяващи професионал-
на квалификация, компютърна грамотност, ползване на 
чужди езици – ако има такива – заверени от кандидата;

6. Копие от удостоверение за актуално членство в БЛС 
– заверено от кандидата;

7. Мотивационно писмо.
НАЧИН НА БАЛООБРАЗУВАНЕ И КЛАСИРАНЕ НА 

КАНДИДАТИТЕ:
Заемането на длъжността се извършва след провеж-

дане на конкурс по реда на Кодекса на труда.
Назначена от Изпълнителния директор комисия про-

вежда конкурса по документи и устен изпит:
1. Комисията разглежда и взема предвид средният 

успех от следването, средният успех от положените 
държавни изпити и оценките от учебните дисциплини, 
съответстващи, включващи или най-близки до специал-
ността, за която се кандидатства, като оформя средна 
оценка (А)

2. Комисията провежда устен изпит с кандидата по 
предварително изготвен конспект по съответната специ-
алност за проверка на познанията му по специалността, 
за която кандидатства с оценка от 2 до 6, като оформя 
средна оценка от оценките дадени от членовете на коми-
сията (В)

Комисията класира само успешно издържалите кон-
курса. Издържали конкурса се считат кандидатите, полу-
чили средна оценка най-малко 4,50 на устен изпит.

Балът за крайното класиране на кандидатите се сфор-
мира по следната формула: А+2*B.

Трудовото правоотношение възниква с кандидата, 
който е получил най-висок бал и е класиран на първо 
място.

ПРЕДИ подаване на документите кандидатите имат 
право да получат от Отдел „Човешки ресурси, СДО и на-
учна дейност“ на „УМБАЛ – Бургас“ АД писмената длъж-
ностна характеристика за длъжността, за която кандидат-
стват, което те удостоверяват с подпис и дата, положени 
на бланката.

ДОКУМЕНТИТЕ за участие в конкурса се подават в 
Деловодството на „УМБАЛ – Бургас” АД в едномесечен 
срок, считано от деня, следващ датата на публикуване на 
обявата. Ако срокът изтича в неработен ден, за последен 
ден на срока се счита първият работен ден след изтича-
нето му.

С доброволното предоставяне на документите и лична 
информация от кандидатите се счита, че дават изричното 
си съгласие личните им данни да се съхраняват, обработ-
ват и използват за целите на подбора за заемане на съ-
ответната длъжност.

Справки: тел.056/810595, Отдел „Човешки ресурс, 
СДО и научна дейност”

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Стартира първият етап 
от реконструкцията на 
съществуващия футболен 
терен в клубната база на 
Спортен комплекс „Неф-
тохимик“ в ж.к. „Изгрев“, 
Бургас, който на практи-
ка ще представлява новия 
стадион на клуба.

„Изказваме благодар-
ности на всички, които 
споделиха този важен 

момент с нас! Благодар-
ности на Община Бургас, 
че ни даде възможност да 
имаме свой дом след годи-
ни на лутане“, споделиха 
представители на клуба 
по време на церемонията.

Плановете включват 
разширяване на изкустве-
ния терен от 90/50 м на 
стандартните 105/68 м 
игрова площ, както и по-
лагане на нова тревна 
настилка от по-висок клас, 

която да отговаря на съ-
временните изисквания за 
футболни мачове.

„На това прекрасно 
място искаме да осигурим 
перспектива за децата, за 
да растат в добри условия, 
така както израснахме 
ние с марката „Нефтохи-
мик“. Надявам се всички 
бургазлии да подкрепят 
това, което правим“, каза 
Пламен Николов, предсе-
дател на УС на клуба.

„Нефтохимик“ започна изграждане 
на новия си стадион

На събитието 
присъстваха 
кметът и 
негови замест-
ници, общински 
съветници и 
редица спортни 
величия на 
Бургас
ФОТО: ТАНИ 
КОСТАДИНОВ

Красимир Калудов не иска да смесва работа-
та си като журналист с тази на председател

ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

Волейболната легенда Иван Станев бързо проби-
ва позиции в политиката

ФОТО: ВК „НЕФТОХИМИК 2010“
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Държавна агенция 
„Архиви“ с впечатляващ 
календар-журнал 
Пазител на кулинарната история. От изтънчени ястия 
до обикновени рецепти, прилагани от българите през 
годините, присъстват в него

МАГДАЛЕНА ДИНЕВА

И тази година от Дър-
жавна агенция „Архиви“ 
изненадват с великолепен 
календар, който носи за-
главието „Вкусове и аро-
мати на времето“. Нова-
т о р с к а т а  и д е я  е 
изпълнена благодарение 
на оригиналните рецепти 
от художничката Елиса-
вета Консулова-Вазова, 
художничката Бистра 
Винарова, изследовател-
ката на националната 
кухня и преподавателка 
по готварство Мария 
Медникарова, журналист-
ката Анна Чапрашикова, 
както и от сп. „Икономия 
и домакинство“. 

Всеки месец от 2025 
година е посветен на спе-
цифично ястие. Рецепти-
те са поднесени с ориги-
налност и вдъхновение, 
като привличат внима-
нието на всички любите-
ли на кулинарията. Това 
не е просто календар – то-
ва е истински архив на 
вкусовете, който позво-
лява на притежателите 
му да се потопят в атмос-
ферата на различни епохи 
и да усетят аромата на 
миналото.

Януари започва с нещо 
впечатляващо – варена 
пуйка със стриди, а изре-
чението „женската пуйка 
е по-хубава от мъжката“ 
ще предизвика усмивка у 
всеки готвач. За тези, 
които обичат по-екстра-
вагантните неща, февру-
ари предлага желе от 
телешки език с вино и 
вермут. А какво ще кажете 
за унгарска супа с каймак 
или прясно мляко през 
март? Няма да се налага да 
прекарвате часове в кух-
нята, а ще се насладите 
на нещо бързо, но вкусно.

Но не само традиционни 
рецепти намират място 
в календара. През април ни 
очаква козунак, но не какъв 
да е – а по време на криза. 
Какво е различното в него? 
Инструкциите ни казват, 
че тестото ни ще бъде 
вкусно и при следната 
пропорция: 1 кг брашно, 
1-2 яйца,1/2 л мляко (може 
и малко повече, ако се иска 
по-меко тесто), 1-2 лъжи-
ци захар или съвсем без 
захар, или с 1 лъжица захар 
и 10 таблетки захарин, 
разтворен в малко вряла 
вода, 1 лъжица мазнина, 
както и 40 г мая. За май, 
когато празнуваме Гер-
гьовден, имаме агнешко 

тербелия – 
ястие, което 
ще зарадва 
всеки, кой-
то обича 
да готви 
за празни-
ц и т е  и 

желае да разнообрази ме-
нюто си.

Лятото ще дойде с че-
решови колачета. Юли ни 
поднася леката и свежа 
рецепта за постен гювеч 
с ягорида, а август ще ни 
разхлади с лимонов сладо-
лед, като ни предложи и 
снимка на подвижен пави-
лион за сладолед от 1930 
година – нещо, което мал-
цина помнят. Септември 
ще бъде месец за пудинг с 
хлебченца, ябълки и грозде. 
И тъй като този месец 
неизменно се свързва с 
гроздето, снимката от 
тази част на календара 
също напомня за един ин-
тригуващ момент от 
историята. На нея са по-
казани деца по време на 

„Гроздовата седмица“ в 
Монтана.

Постепенно наближа-
ваме края на годината и 
това личи и по рецептите 
от календара. Октомври 
е време за заешко печено, 
набичено със сланинка, а 
през ноември ще се насла-
дим на шаран с кисело 
мляко по видински. И най-
накрая, кулминацията на 
кулинарното пътешест-
вие, е френското ястие 
boeuf à la mode.

Този календар е истин-
ски пазител на историята, 
и то не коя да е, а кулинар-
ната. Той ни показва как 
храната трябва да бъде не 
само удоволствие, но и 
начин за съхраняване на 
традициите.

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Вълнуваща и неочаква-
на е романтичната ис-
тория на Анна Кошко и 
Деян Донков. Съвмест-
ното им пътуване в жи-
вота води началото си 
от сцената на Бургаския 
театър. Там, където 
заедно играят в съдбо-
носната за тях пиеса – 
„Гнездото на гарвана“. 

Всичко започва през 
май, когато Анна и оста-
налите актьори от ДТ 
„Адриана Будевска“ стар-
тират репетиции за 
постановката „Гнездото 
на гарвана“. Впоследствие 
се оказва, че главният 
герой решава да се отте-
гли и тогава идва нови-
ната, която ще промени 
всичко – Деян Донков ще 
бъде техният нов парт-
ньор. Анна, която се 
възхищава на таланта 
му, не може да скрие въл-
нението си. 

„Много се зарадвах, че 
ще играя с него на една 
сцена. Той дойде и възро-
ди нашата постановка. 
Сцената пламна, когато 
Деян стъпи на нея“, спо-
дели в предаването „Пре-
ди обед“ по Би Ти Ви Анна. 

Що се отнася до пър-
вото впечатление, което 
Анна е оставила у Деян, 
той сподели следното: 
„Беше ми интересно как 
е овладяла българския 
език, защото това е дос-
та трудно за повечето 
жени от руски произход“. 
И допълни, че е невъзмож-
но да останеш безучастен 
и към аурата на Анна, а 
също и към светлината, 
която излъчва.

В един от дните, пре-
карани в Бургаския театър, 
докато Анна ядяла бър-
кани яйца в кафенето, зад 
нея бил закачен портрет 
на Мерилин Монро. По-
глеждайки към него, у 
Деян се заражда въпросът: 
„Ти знаеш ли, че приличаш 
на Мерилин Монро?“.

И така до днес, когато 
вече тече трескава под-
готовка за предстоящия 
им съвместен проект, в 
който Анна ще се превъ-
плъти именно в един от 
най-популярните секс-
символи на 50-те години 
на 20. век, а той – в нейния 
психотерапевт Ралф 
Грийнсън. 

На Коледа Анна решава 
да изненада Деян с подарък, 
свързан отново с Бургас 
– картина, на която са 
изобразени той и негови-
те две деца в красив момент 
от лятото, прекарано в 
морския град. „Когато 
получих картината, раз-
плаках се. Наистина ме 
развълнува много, защо-
то не очаквах. Самата 
снимка е от един много 
приятен момент“, каза 
Деян. 

Запитана дали я при-
теснява фактът, че 
Деян е известен и че 
жълтите медии не го 
щадят, Анна е катего-
рична: „Аз не вярвам на 
нищо, което се пише в 
жълтите медии. Винаги 
гледам да вярвам на това, 
което виждам“. 

Към днешна дата бур-
гаската публика може да 
гледа Анна Кошко в пие-
сите „Ромео и Жулиета“, 
както и в „Гнездото на 
гарвана“ на сцената на ДТ 
„Адриана Будевска“. 

Как Анна Кошко и Деян  
Донков се влюбиха на 
сцената на Бургаския 
театър 

Анна и Деян в постановката 
„Гнездото на гарвана“
ФОТО: ДТ „АДРИАНА БУДЕВСКА“

Анна и Деян на гости на предаването „Преди обед“ 
ФОТО: СТОПКАДЪР

Тазгодиш-
ният ка-
лендар на 
Държавна 
агенция 
„Архиви“
ФОТО: 
АВТОРЪТ

Месец февру-
ари предлага 
желе от 
телешки 
език с вино и 
вермут

Кулинарното 
пътешествие 

заършва през 
декември с 
френското 

ястие Boeuf 
à la mode
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